
 

ACTA NÚM. 06/2022
Expt. PLN/2022/06.

 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 14 DE JULIOL DE 2022.

Data: 14 de juliol de 2022. 
Horari: Inici a les 20:00 h i acabament a les 23:59 h. 
Lloc: Sala de sessions.
 
A les 20:00 hores del dia catorze de juliol de dos mil vint-i-dos, es reuneix a la Sala de Sessions de la Casa 
Consistorial el Ple de la Corporació Municipal de la Vila d’Alcarràs, presidida per l’Alcalde-President Sr. Jordi 
Janés  Girós,  amb l’assistència  dels  regidors  que es relacionen seguidament,  i  la  del  Secretari  Sr.  Pere 
Biedma Agüera, que certifica. 

ASSISTENTS: 

 

Alcalde-President:
Sr. Jordi Janés Girós (JXCAT).

Regidora-Tinent d’Alcalde:
Sra. Ester Ibars Vitores (JXCAT)

Secretari
Sr. Pere Biedma i Agüera.

Regidors/es:

Sr. Gerard Companys Pujol (JXCAT)
Sr. Agustí Camarasa Pelegrí (JXCAT)
Sr. Manel Ezquerra i Tomàs (SA).
Sra. Dolors Godia Serra (SA).
Sr. Josep Sicart Arbonès (SA)
Sr. Santi Pelegrí Cortijo (ERC).
Sr. Santi Ribes Dolcet (ERC).
Sra. Laia Sisó Sanjuan (ERC).
Sra. Marta Morreres Godia (ERC)
Sr. Jordi Castany Camí (ERC).
Sra. Gemma Escar Paris (PSC).

Grups polítics municipals:

Esquerra Republicana de Catalunya (ERC).
Junts per Alcarràs (JXCAT)..
Agrupació Electoral Sempre Alcarràs (SA).
Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC)

 
 
ABSÈNCIES: 
 
 
Es donen les absències excusades següents:  

-Fins al 7 è. punt de l’ordre del dia del regidor Sr. Josep Siscart Arbonés (SA).

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

 
Es considera adient mantenir les mesures de prevenció i seguretat sanitària en les celebracions plenàries, per 
la qual cosa, d’acord amb l’art. 46.3 de la Llei de Bases de Règim Local, modificada pel Real Decret 11/2020, 
del 31 de març i en virtut de l’establert en la Disposició Addicional Tercera del Decret Llei 7/2020, de 17 de març, 
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de  mesures  urgents  en  matèria  de  contractació  pública,  de  salut  i  gestió  de  residus  sanitaris,  de 
transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica,  i la Resolució PDA/739/2020, de 15 de 
març, per la que es dona publicitat a la Instrucció 3/20.20, sobre mesures preventives de protecció i organitzatives 
d’aplicació al servei de l’Administració de la Generalitat de Catalunya amb motiu del coronavirus SARS-cov-2; la 
sessió es realitzarà sense públic presencial,  donant publicitat  mitjançant  la emissió  habitual  de televisió en 
directe des de la seu electrònica municipal. 

A tal efecte es celebra a la Casa Consistorial de l’Ajuntament d’Alcarràs la sessió ordinària del Ple municipal,  
prèvia convocatòria i publicitat efectuada amb l’antelació i forma reglamentària, amb quòrum d’assistència 
suficient. 

Seguidament es procedeix a conèixer els assumptes inclosos a l’ordre del dia següent

ORDRE DEL DIA:

A) PART RESOLUTIVA.

1.- Expedient PLN/2022/05 APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.

Donat per llegit l’esborrany de l’acta del Ple corresponent a la sessió: 

-Expedient PLN/2022/05. Sessió ordinària del dia 05 de maig de 2022.

Es proposa la seva aprovació amb les esmenes següents:

Primera.- Es proposa per l’Alcaldia l’aprovació de l’esmena de l’error material de transcripció següent:

Al punt 3.- Expedient 3489/2018. Proposta d’acord de designació de persones idònies al Registre Civil del 
Jutjat de Pau 

Part Resolutoria:

Segon.- 

/...

-Persones idònies per la substitució: Nomenar com a persones idònies per la substitució de la Secretaria del 
registre civil a l’Auxiliar de l’OAC, següent:

ON DIU:

Substituta: Funcionaria, Griselda Charles Soto.
Substitut: Funcionari, Pau Just Vázquez.

HA DE DIR:

Substituta: Funcionaria Griselda Charles Soto.

Segona.- El regidor portaveu del grup d’ERC Sr. Santi Pelegrí, demana l’esmena dels errors materials 
de transcripció següents:

1 r.- En diverses parts del text es fa constar Sra. Santi Pelegrí i el Sr. Jordi Castany, caldria esmenar el  
gènere del tractament pel de Sr. Santi Pelegrí i Sr. Jordi Castany.

2 a. Al punt 8 è. Precs i  Preguntes, a la intervenció Quarta.- Precs i preguntes del grup d’ERC Sr. Jordi 
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Castany, 3ª Pregunta, 

ON DIU:

“... , però que ens consti 9.000 €.?...

HA DE DIR:

“... , però que ens costi 9.000 €.?...

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 12 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal,  
s'aprova per unanimitat.

2.-  Expedient  450/2022.  PROPOSTA  D’APROVACIÓ  DE  L’ACTA  DE  CONFORMITAT  AMB 
L’ATERMENAMENT DELS TERMES MUNICIPALS DE SOSES I ALCARRÀS.

Atès el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Governació celebrada el dia 26 d’abril de 2022 i de 
data 6 de juliol de 2022.

L’Alcalde-President en virtut dels 

ANTECEDENTS:

1.- Que per Resolució de  la Direcció General d’Administració Local del 10/02/2022 s’incoa expedient de 
delimitació de termes municipals  en el  marc de l’elaboració del  Mapa municipal  de Catalunya en el  que 
s’inclou al  delimitació entre Alcarràs i  Soses, i  assenyala la el 15 de març de 2022 a les 10,30 hores a 
l’ajuntament d’Alcarràs per començar operacions de delimitació.

2- Que per donar compliment al que estables per aquest organisme i d’acord amb l’article 32.2 del Decret 
244/0007 de 6 d novembre, s’ha comunicat a tots els propietaris de les finques afectades del nostre municipi,  
amb cartes certificades  son entregades a l’oficina correus  avui 22 de febrer i s’ha inserit anunci a l’e-tauler el 
21-02-2022.

Que a les operacions de delimitació  van d'assistir  per part  de cada ajuntament  l'alcalde,  un regidor  i  el 
secretari,  amb intervenció  dels  representants  nomenats  per  la  Generalitat.  Els  representants  municipals 
podien anar acompanyats pels assessors tècnics que considerin necessaris. 

3.- Que, previ dictamen de la comissió informativa de Governació del dia 26/04/2022, el Ple de l’Ajuntament 
en  data  5/5/2022  es  va  donar  per  assabentat,  i  realitzada  la  tramitació  legalment  establerta,  va  donar 
conformitat  amb  als  representants  d'aquest  Ajuntament  per  a  la  seva  assistència  a  les  operacions  de 
delimitació.

4.-  Els  serveis  tècnics  municipals  han  supervisat  urbanísticament  les  alteracions  de  delimitació  que 
proposades en relació amb el planejament i la situació cadastral

5.-  En data 9/5/2022 es va celebrar sessió telemàtica per donar conformitat a l’acta d’atermenament, del text 
literal següent:

“ACTA DE LES OPERACIONS DE DELIMITACIÓ ENTRE ELS TERMES MUNICIPALS D’ALCARRÀS I DE 
SOSES

Els documents de partida són l’ “Acta de la operación practicada para reconocer la línea de termino y señalar  
los mojones comunes a los términos de Soses y de Avingaña Anejo de Alcarraz,  pertenecientes ambos a la 
provincia de Lérida”,  de 13 de maig de 1919,  i  els quaderns topogràfics  annexes aixecats per l’Instituto 
Geográfico y Estadístico.

En base a aquesta documentació, la Direcció General d’Administració Local (DGAL) i l’Institut Cartogràfic de 
Catalunya  (ICC),  van  elaborar  el  document  Replantejament  de  la  línia  de  delimitació  entre  els  termes 
municipals  de  Alcarràs  i  de  Soses,  F-1  a  F-10,  de  27  de  juliol  de  2007,  en  què  es  localitzen  les  fites  
reconegudes en aquesta acta.

En data  10 de febrer  de 2022 la  DGAL va trametre una còpia del  document  esmentat  als  ajuntaments 
afectats.

Posteriorment, els dies 15 de març i 9 de maig de 2022, s’han reunit els representants municipals i de la 
Generalitat de Catalunya i, sobre la base d’aquesta documentació han realitzat les operacions de delimitació.
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Els representants dels ajuntaments d’Alcarràs i de Soses acorden eliminar les fites segona (F2), tercera (F3) i 
cinquena (F5) no localitzades al document de replantejament, de manera que s’enumera de nou l’ordre de les 
fites i la línia de terme passa a tenir set (7) fites. Accepten les coordenades UTM reals de les fites trobades,  
així com les coordenades UTM teòriques de les fites restants. Així mateix, acorden adaptar el traçat de la línia 
de terme a la realitat geogràfica existent

D’acord amb aquests antecedents, els representants dels ajuntaments reconeixen la línia de terme següent:

Fita 1: se situa a l’indret Pla de les Trotes, a uns cinquanta metres al nord del pantà del Pla de les Trotes. 
Aquesta fita és també comuna al terme municipal de Torres de Segre. Les coordenades UTM ETRS89 31N 
són: X: 290762,2 i Y: 4603776,7.

Fita 2: se situa a uns noranta metres al sud del pantà del Pla de les Trotes, i a uns setanta-tres metres a l’oest 
del  marge oest  de  l’autovia  A-2.  La línia  de terme reconeguda entre  aquesta fita  i  l’anterior  és la  recta 
compresa entre les dues fites.

Les coordenades UTM ETRS89 31N són: X: 290730,0 i Y: 4603468,7.

Fita 3: se situa a uns quinze metres al nord-oest del marge nord-oest de la carretera N-II. Es reconeix com a 
fita de terme la punta més sortint d’una roca de forma irregular i de grans dimensions. La línia de terme 
reconeguda entre  aquesta fita  i  l’anterior  segueix  la  poligonal  formada pels  punts  de coordenades UTM 
ETRS89 31N següents:

Punt 1: X: 290730,0 i Y: 4603468,7

Punt 2: X: 290883,4 i Y: 4603321,8

Punt 3: X: 290972,0 i Y: 4603242,9

Punt 4: X: 290997,7 i Y: 4603219,1

Punt 5: X: 291046,9 i Y: 4603174,3

Punt 6: X: 291061,5 i Y: 4603161,2

Punt 7: X: 291096,7 i Y: 4603129,2

Punt 8: X: 291108,2 i Y: 4603118,7

Punt 9: X: 291132,5 i Y: 4603093,6

Les coordenades UTM ETRS89 31N són: X: 291132,5 i Y: 603093,6.

Fita 4: se situa a uns cinc metres al nord-oest del marge nord-oest de la carretera LP-7041. Es reconeix com 
a fita de terme el centre de l'aresta superior de la pedra que forma l'extrem sud d'una petita claveguera. S’ha 
trobat deteriorada. La línia de terme reconeguda entre aquesta fita i l’anterior és la recta compresa entre les 
dues fites. 

Les coordenades UTM ETRS89 31N són: X: 291232,0 i Y: 4603007,7.

Fita 5: se situa a uns noranta-dos metres al sud-est del marge sud-est del camí de la Via. Es reconeix com a 
fita de terme una pedra empotrada al terra de forma rectangular de quaranta per vint centímetres de costats.  
Està en una vora d’un braçal de rec. La línia de terme reconeguda entre aquesta fita i l’anterior segueix la 
poligonal formada pels punts de coordenades UTM ETRS89 31N següents:

Punt 1: X: 291232,0 i Y: 4603007,7

Punt 2: X: 291319,3 i Y: 4602921,3

Punt 3: X: 291381,6 i Y: 4602856,1

Punt 4: X: 291425,4 i Y: 4602805,1

Punt 5: X: 291521,9 i Y: 4602696,7

Punt 6: X: 291552,9 i Y: 4602663,5

Punt 7: X: 291576,9 i Y: 4602635,6

Punt 8: X: 291591,6 i Y: 4602615,2

Punt 9: X: 291623,7 i Y: 4602570,8

Punt 10: X: 291643,5 i Y: 4602545,8
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Punt 11: X: 291650,7 i Y: 4602537,8.

Punt 12: X: 291661,1 i Y: 4602523,1

Punt 13: X: 291675,9 i Y: 4602502,5

Punt 14: X: 291689,5 i Y: 4602484,2

Punt 15: X: 291704,8 i Y: 4602463,2

Punt 16: X: 291722,5 i Y: 4602437,8

Punt 17: X: 291747,1 i Y: 4602405,1

Punt 18: X: 291770,5 i Y: 4602374,0

Punt 19: X: 291795,9 i Y: 4602341,0

Punt 20: X: 291806,4 i Y: 4602327,3

Punt 21: X: 291818,8 i Y: 4602312,7

Les coordenades UTM ETRS89 31N són: X: 291818,8 i Y: 4602312,7

Fita  6:  se  situa  a  uns  cent  metres al  sud-est  del  marge  sud-est  del  camí  de  la  Via.  La línia  de  terme 
reconeguda entre aquesta fita i l’anterior segueix en línia recta fins el punt de coordenades UTM ETRS89 31N 
X:  291821,3  i  Y:  4602309,6,  i  a  partir  d’aquest  punt  segueix  en  línia  recta  fins  a  la  fita  sisena.  Les 
coordenades UTM ETRS89 31N són: X: 291837,0 i Y: 4602321,6.

Fita 7: se situa a l’eix d’una sèquia de desguàs, a uns dos-cents deu metres al nord- est del marge nord-est 
de l’autopista E-90/AP-2. La línia de terme reconeguda entre aquesta fita i  l’anterior segueix la poligonal 
formada pels punts de coordenades UTM ETRS89 31N següents:

Punt 1: X: 291837,0 i Y: 4602321,6

Punt 2: X: 291840,7 i Y: 4602316,6

Punt 3: X: 291868,2 i Y: 4602281,8

Punt 4: X: 292030,9 i Y: 4602075,1

Aquesta fita és també comuna al terme municipal de Torres de Segre. Les coordenades UTM ETRS89 31N 
són: X: 292030,9 i Y: 4602075,1.

Els punts localitzats sobre el terreny que consten a l’acta tenen precisió submètrica (2σ), mentre que les 
precisions dels altres punts depenen dels diferents documents cartogràfics utilitzats per determinar la seva 
posició.

Finalment, s’estén la present acta amb la conformitat dels representants dels dos ajuntaments i que, d’acord 
amb l’article 33.4 del Decret 244/2007, de 6 de novembre, pel qual es regula la constitució i la demarcació 
territorial dels municipis, de les entitats municipals descentralitzades i de les mancomunitats de Catalunya, ha 
de ser aprovada pels plens respectius amb el quòrum de la majoria absoluta del nombre legal de membres de 
la corporació.”

6.- Vist  quant antecedeix,  es considera que l'expedient ha seguit la tramitació establerta en la Legislació 
aplicable i que procedeix la seva resolució pel Ple, amb el quòrum de majoria absoluta, exigit en els articles 
31.4 del Decret 244/2007, de 6 de novembre, pel qual es regula la constitució i la demarcació territorial dels 
municipis, de les entitats municipals descentralitzades i de les mancomunitats de Catalunya i 47.2.c) de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local.

Per tot el qual es proposa el següent

ACORD: 

PRIMER. Aprovar la delimitació amb el contingut recollit en l'Acta d’atermenament amb el munipi de Soses de 
data 09/05/2022 descrita a l’antecedent anterior.

SEGON. Remetre certificació del present Acord i  còpia de l'Acta de les operacions de delimitació a la la 
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Direcció General d’Administració Local, de conformitat amb el que es disposa en l'article 34.1 del Decret 
244/2007, de 6 de novembre, pel qual es regula la constitució i la demarcació territorial dels municipis, de les 
entitats municipals descentralitzades i de les mancomunitats de Catalunya.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escar manifesta conformitat.

2.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta conformitat amb les propostes 
tècniques i dels regidors que van assistir.

3.-  El  regidor  portaveu  del  grup  municipal  d’ERC  Sr.  Santi  Pelegrí  manifesta  conformitat,  els  límits  es 
mantenen més o menys iguals.

4.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta conformitat, es van 
realitzar petis ajustaments entre el planejament i el cadatre a la zona de Polinasa.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 12 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, 
s'aprova per unanimitat.

3.- Expedient. Núm. 1196/2022.   APROVACIÓ DE PROPOSTA DE DETERMINACIÓ DE FESTES LOCALS   
PER A 2023. 

Atès el dictamen favorable de la comissió de governació del dia 6 de juliol de 2022.

L’Alcalde-President en virtut dels 

ANTECEDENTS:

Atès que el Departament d’Empresa i Treball sol·licita acord del Ple de l’Ajuntament per tal que, en virtut del 
que estableix l’art. 46 del R.D. 2001/1983, es determinin els dos dies de festes locals per a l’any 2023. En 
virtut de I' acord del Ple del dia 29 de juny de 2005 en el que es van establir els criteris per a assenyalar els  
dies de festes locals.

Es proposa per l'Alcaldia l’adopció del següent,

ACORD

PRIMER.- Establir els dies de festa local per a I' any  2023 següents: 

-El divendres, 20 de gener de 2023.
-El divendres, 25 d'agost de 2023.

SEGON.-  Comunicar  la  resolució  al  Departament  d’Empresa i  Treball,  així  com les entitats  educatives i 
representatives  del  comerç  local,  disposant  així  mateix  publicar  l’acord  al  Tauler  d’anuncis  de  la  seu 
electrònica.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que tots els portaveus donen la seva conformitat a la proposta.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 12 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, 
s'aprova per unanimitat.
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4.- Expedient 2339/2021. APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA    MODIFICACIÓ NÚM. 7 DEL POUM  DE   
MILLORA DE LES CONDICIONS I GESTIÓ DEL SÒL URBÀ.

 

Atès el dictamen de la Comissió informativa d’urbanisme celebrada en sessió del dia 6 de juliol de 2022. 

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

PRIMER. Amb data 24 de novembre 2021, per la Provisió de l'Alcaldia, es disposà i justificà la iniciació del 
procediment de modificació del Pla d'Ordenació Urbanística Municipal de Alcarràs. Núm. 7 de Millora de les 
condicions i gestió del sòl urbà. 

SEGON. Amb data 30 de novembre de 2021, la Secretaria va emetre un informe en relació amb la legislació  
aplicable i el procediment a seguir per a dur a terme la referida modificació.

TERCER. Els Serveis Tècnics municipals, s’encarregà de l'elaboració i redacció del projecte de modificació 
del Pla d'Ordenació Urbanística Municipal de Alcarràs. Núm. 7 de Millora de les condicions i gestió del sòl 
urbà, que va ser rebut en data 03 de desembre de 2021.

QUART. Que en data 03 de desembre de 2021 es va efectuar sol·licitud de declaració de no existència d’efectes 
significatius sobre el medi ambient. En resposta en data 16/012/2021 l’Oficina Territorial d’Acció i  Avaluació 
Ambiental informa que la proposta no és un supòsit d’avaluació ambiental estratègica, al tractar-se de sòl urbà del  
planejament vigent.

CINQUÈ. En data 13 de juliol de 2022, (signat el 14 de juliol de 2022) es certifica per la Secretaria que sotmès 
a exposició i informació pública pel termini d’un mes de l’acord de Modificació núm. 7 del POUM, mitjançant els 
anuncis inserits als diaris i llocs oficials que s’indiquen. Havent-se donat publicitat per mitjans telemàtics a la Web 
oficial de l’Ajuntament http;//alcarras.ddl.net, del Resum de l’Abast de les determinacions i plànols d’identificació 
proposada en els que s’altera la vigent i resum d’aquesta alteració, així com dels àmbits subjectes a suspensió de 
llicència  i  tramitacions  de  procediments,  concreció  del  termini  de  suspensió  i  de  l’abast  de  les  llicències  i 
tramitacions que es suspens, per tal que qualsevol que ho desitgi pugui examinar-lo i adduir, durant el termini 
esmentat, totes les al·legacions o observacions que consideri oportunes. Havent-se inserit en la forma i pels 
terminis següents:

Lloc Data inici Data final
Tauler d’Anuncis Municipal 14/01/2022 14/02/2022
Web oficial de l’Ajuntament 14/01/2022 14/02/2022
Diari Segre 19/01/2022 19/02/2022
B.O.P. núm. 12. 19/01/2022 19/02/2022
Diari la Mañana 08/06/2022 08/06/2022
D.O.G.C. nom 8687 13/06/2022 13/07/2022

Es fa constar que fins al final de la darrera data de publicació el 13/07/2022, s’han formulat les al·legacions 
següents:
 

1. Data R/E. Núm. R/E Interessat
08/02/2022 2022-E-RE-284 Sr. Sergi Fontich Charles
09/02/2022 2022-E-RC-371 Explotacions Agràries Toreval SL. 

Representada pel Sr,. Josep M. Revés Moliné. 
11/02/2022 2022-E-RE-320 Garcab 2021 S.L.  

Representada pel Sr. Josep Chimeno Josa
18/02/2022 2022-E-RE-383 Magda Godia Forcada
18/02/2022 2022-E-RE-388 Mercè Badia Ribes. Representada pel Sr. Josep Chimeno.  
18/02/2022 2022-E-RE-389 Mercè Badia Ribes. Representada pel Sr. Josep Chimeno.  

SISÈ. En data 13 de juliol de 2022, (signat el 14 de juliol de 2022) es certifica per la Secretaria que, donat que 
la  Modificació Puntual del POUM n. 7 de Millora de les condicions i gestió del sòl urbà no afecta als  municipis 
limítrofes, no s’ha demanat informe. 
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SETÈ. En data 13 de juliol de 2022, (signat el 14 de juliol de 2022) es certifica per la Secretaria que el 14 de 
gener  de  2022  es  va  sol.licitar  col·laboració  a  la  Direcció  dels  serveis  territorials  del  Departament  de  la  
Vicepresidència i de Polítiques Digitals i Territori per tal que determinés i recavés els informes dels organismes 
competents  en  virtut  de  les  seves  competències  relatives  a  l’acord  del  Ple  del  dia  13  de  gener  de  2022  
d’aprovació inicial de la Modificació Puntual del POUM n. 7 de Millora de les condicions i gestió del sòl urbà. 

En data 13 de juliol de 2022, (signat el 14 de juliol de 2022)  es certifica per la Secretaria que fins a la data de 
finalització de l’exposició pública i els terminis pel lliurament d’informes, s’han formulat els informes sectorials 
següents:

1. Data R/E. Núm. R/E Interessat
17/02/2022 2022-E-RC-467 Departament d’Empresa i Treball. Direcció General de Turisme.
04/03/2022 2022-E-RC-696 Departament de la Vicepresidència i de Polítiques Digitals i Territori.

Directora dels SS.TT.
04/03/2022 2022-E-RC-696 Confederació Hidrogràfica del Ebro

04/03/2022 2022-E-RC-696 Departament d’Educació.  

09/03/2022 2022-E-RC-371 Departament de Cultura. Direcció General del Patrimoni Cultural.
Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Lleida

15/03/2022 2022-E-RC-833 Departament d’Empresa i Treball. Direcció General de Comerç.

15/03/2022 2022-E-RC-833 Departament d’Interior. SSTT a Lleida. Protecció Civil

15/03/2022 2022-E-RC-833 Agència Catalana de l’Aigua (ACA)

VUITÈ. En data 14/07/2022 es lliura informe-proposta de resolució per la secretaria, elaborat conjuntament 
amb els Serveis tècnics i l’assessoria jurídica externa, efectuant la proposta de resolució que seguidament es 
formularà.

NOVÈ. Els  Serveis  Tècnics en data  14/07/2022 entrega al  el  Text  Refós del  Projecte per  a  l’Aprovació 
Provisional de la Modificació Puntual del POUM n. 7 de Millora de les condicions i gestió del sòl urbà, incloent les 
al·legacions acceptades i les prescripcions i observacions informades pels organismes competents per raó de la 
matèria, efectuant la proposta de resolució que seguidament es formula. 

DESÈ. Aixecat a la Comissió informativa d’Urbanisme en data s’acorda aixecar al Ple la següent proposta de 
resolució.

Vist tot l'anterior, es considera que l'expedient ha seguit la tramitació establerta en la legislació aplicable, 
procedint la seva aprovació pel Ple, de conformitat amb els articles 22.2.c) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les bases del règim local, i l'article 52.c) del Text refós de la Llei municipal i de règim local de  
Catalunya, aprovat pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril.

Es proposa al Ple l’adopció del següent:

ACORD:

PRIMER.-  En virtut de les motivacions informades pels serveis tècnics i  jurídics de l’Ajuntament en data 
13/07/2022, s’accepten les al·legacions motivades a la proposta de resolució següent:

1. Data R/E. Núm. R/E Interessat
11/02/2022 2022-E-RE-320 Garcab 2021 S.L.  

Representada pel Sr. Josep Chimeno Josa
Contingut/
Extracte

Que essent la societat GARCAB 2021 S.L. la propietària actual de l'edifici en construcció, situat al carrer 
Eral de Dalt, número 17-19 d'Alcarràs i tenint intenció de finalitzar les obres de construcció de l'edifici 
projectat. 
Sol·licita  no  s’aprovi  ja  que  la  proposta  de  canvi  de  classificació  urbanística
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plantejada amb la modificació puntual  nom. 7 del  POUM amb fase d'aprovació inicial,  fa inviable el  
projecte d'edificació iniciada.

Proposta 
Resolució

Es  considera  la  motivació,  per  tal  de  permetre  la  finalització  de  l’edifici  preexistent  i  mantenir  la 
coherència amb el POUM vigent. 

Per tot el qual s’accepta parcialment l’al·legació i es manté la qualificació de la parcel.la a la clau 1.2 
prevista en el POUM vigent. Que en reflectirà en el document aixecat a l’aprovació provisional. 

2. Data R/E. Núm. R/E Interessat
18/02/2022 2022-E-RE-383 Magda Godia Forcada
Contingut/
Extracte

Que a la propietat del meu pare, situada al Cr. Major, 113 d' aquesta vila , se li modifiqui la edificabilitat 
que actualment està a 12 mts i passi a ser de 16 mts. Una altra proposta pot ser, que en el cas que s'  
hagin de fer obres a casa , es pugui edificar fins al final de la propietat, deixant un cel obert, segons  
necessitats del projecte que es pretengui construir. Estudiar les 2 vessants.

Proposta 
Resolució

Es considera que la motivació es fonamenta en que la illa es troba consolidada al 100% i la delimitació  
del  pati  interior  d’illa  deixa les edificacions existents  en situació de Volumetria Disconforme amb el  
planejament. En tot cas es manté les condicions d’habitabilitat que seran conformes amb la legislació 
sectorial. 
Per tot el qual es proposa admetre les al·legacions, eliminant el pati interior de l’illa compresa Cr. 
Major-Cr. De Baix-Pl. Major. Que en reflectirà en el document aixecat a l’aprovació provisional. 

SEGON.-  En virtut de les motivacions informades pels serveis tècnics i  jurídics de l’Ajuntament en data 
13/07/2022, es deneguen les al·legacions motivades a la proposta de resolució següent:

1. Data R/E. Núm. R/E Interessat
08/02/2022 2022-E-RE-284 Sr. Sergi Fontich Charles
Contingut/
Extracte

Que he estat informat que el dia 13 de gener de 2022, el Ple de l’Ajuntament ha aprovat inicialment la  
Modificació puntual del POUM nº7 de millora de les condicions i gestió del sòl urbà, conseqüentment,  
s’ha obert el preceptiu període d’informació pública i de presentació d’al·legacions per aquelles persones 
o entitats que ho considerin oportú. Que formulo al·legacions al PAU URB 40 i PAU URB 41 i que baso 
en les següents consideracions: Que per tal de preservar els valors paisatgístics i històrics de l’espai 
urbà existent. Que per tal de permetre la rehabilitació de la les edificacions existents tal i com s’ha fet en 
la zona 1E (C/Major-Travessia de Fraga). Que per donar continuïtat a la façana de la N-II existent des  
del C/ Dr Barraquer fins al C/ Comerç, i que doni continuïtat a la alineació que ara es mantindrà amb la 
modificació efectuada a la Zona 4 AVDA Catalunya de la millora del POUM nº7.  
Sol·licita que es tingui per formulada l’al·legació dins el tràmit d’exposició pública, i que es prengui en 
consideració incloure una modificació addicional que elimini l’afectació de la Nacional-II en el PAU URB 
40 i en el PAU URB 41.

Proposta 
Resolució

L’al·legació no té relació amb l’objecte del projecte de la Modificació núm. 7 del POUM. La proposta 
modifica  puntualment  algunes  alineacions  relacionades  amb la  protecció  d’elements  subjectes  a  al 
patrimoni històric d’interès general i local. Sense perjudici de l’anterior, certament es podria considerar la  
proposta però dins d’un altra modificació on s’estudiés i projectés una nova línia d’afectació i gestió de la  
Nacional-II a tot el llarg de la travessia urbana, proposta que hauria de comptar amb l’informe de la  
Direcció General de Carreteres que no ha informat la present modificació. 
Per tot el qual es proposa denegar la pretensió.

2. Data R/E. Núm. R/E Interessat
09/02/2022 2022-E-RC-371 Explotacions Agràries Toreval SL. 

Representada pel Sr,. Josep M. Revés Moliné. 
Contingut/
Extracte

Propietari de la parcel.la cadastral núm. 5754501BG9055S, qualificada de Sòl Urbà Consolidat, Clau 
2A1. Que te un valor de mercat baix, sempre ha tingut ús agrícola i es preveu així a llarg termini, que el 
valor cadastral i l’IBI és molt elevada. 
Sol·licita un cop més la reversió a sol rústic de la citada parcel.la en la modificació núm. 7.

Proposta 
Resolució

L’al·legació no té relació amb l’objecte del projecte de la Modificació núm. 7 del POUM. 
Sense perjudici de l’anterior, certament es podria considerar la proposta però dins d’un altra modificació 
on  s’estudiés  i  projectés  la  variació  de  les  delimitació  de  les  diferents  classes  de  sòl  i  les  seves 
repercussions,  que segurament  comportaria  una  revisió  o  una  modificació  qualificada  del  sòl  urbà, 
urbanitzable o no urbanitzable. 
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Per tot el qual es proposa la denegació de l’al·legació. 

3. Data R/E. Núm. R/E Interessat
18/02/2022 2022-E-RE-388 Mercè Badia Ribes. Representada pel Sr. Josep Chimeno.  
Contingut/
Extracte

Manifesta disconformitat als canvis de les subzones 1.b i 1.c que afecta la zona del Passeig d’Alzina  
(Sector la Rabosa). Creu que és una zona urbanitzada i amb tots els serveis des de fa 10 anys amb una  
densitat  no  concordant  amb altres  zones  urbanes,  hi  ha  expectatives  de promoció  de la zona.  La  
modificació  podria  malmetre  la  viabilitat  del  desenvolupament  de  la  zona  urbanitzada.  Explica  les  
variacions d’aprofitaments.
Sol·licita que les claus 1.b i 1.c) continuïn en els paràmetres vigents del POUM. Altrament demana que 
es reconsiderin els paràmetres de les claus 1.b i 1.c amb unes mesures intermitges amb les que es  
podrien desenvolupar la urbanització, fent proposta de canvis.

Proposta 
Resolució

Les subzones 1.b i  1.c,  s’han modificat i  afecten a la totalitat  del sòl  urbà, s’estableix per un criteri  
d’oportunitat  i  conveniència d’interès públic general  que es justifica en el  projecte.  No es considera 
acreditada la inviabilitat del desenvolupament de les zones afectades. Per altra banda la proposta del  
canvi de qualificació de l’ordenació afectaria a la equidistribució dels beneficis i càrregues efectuades a 
la reparcel·lació del PAU on estan incloses les parcel·les.  Conseqüentment es proposa denegar les 
al·legacions.

4. Data R/E. Núm. R/E Interessat
18/02/2022 2022-E-RE-389 Mercè Badia Ribes. Representada pel Sr. Josep Chimeno.  
Contingut/
Extracte

Manifesta disconformitat als canvis de la clau 1.d que afecta la zona del Passeig d’Alzina (Sector la  
Rabosa). Creu que és una zona urbanitzada i amb tots els serveis des de fa 10 anys amb una densitat  
no concordant amb altres zones urbanes, hi ha expectatives de promoció de la zona. La modificació 
podria  malmetre  la  viabilitat  del  desenvolupament  de  la  zona  urbanitzada.  Explica  les  variacions 
d’aprofitaments.
Sol·licita  que la clau  1.d  continuï  en  els  paràmetres  vigents  del  POUM. Altrament  demana que es  
reconsiderin els paràmetres amb unes mesures intermitges amb les que es podrien desenvolupar la 
urbanització, fent proposta de canvis.

Proposta 
Resolució

La clau 1.d, s’han modificat i afecten a la totalitat del sòl urbà, s’estableix per un criteri d’oportunitat i  
conveniència d’interès  públic  general  que es  justifica  en el  projecte.  No es considera acreditada la 
inviabilitat  del  desenvolupament  de  les  zones  afectades.  Per  altra  banda la  proposta  del  canvi  de 
qualificació  de  l’ordenació  afectaria  a  la  equidistribució  dels  beneficis  i  càrregues  efectuades  a  la  
reparcel·lació del  PAU on estan incloses les parcel·les.  Conseqüentment es proposa denegar les 
al·legacions.

TERCER.-   En virtut de les motivacions informades pels serveis tècnics i jurídics de l’Ajuntament en data 
13/07/2022, s’accepta la proposta de resolució i les observacions i/o prescripcions emeses en els informes 
lliurats pels organismes amb competències sectorials següents:

1. Data R/E. Núm. R/E Interesar
17/02/2022 2022-E-RC-467 Departament d’Empresa i Treball

Direcció General de Turisme.
Contingut/
Extracte.
Expt.
Data informe:
17/02/2022

Consideracions:
-El Decret 159/2012, d’establiments d’allotjament turístic i d’habitatges d’ús turístic ha estat derogat 
per l’entrada en vigor del Decret 75/2020, de 4 d’agost, de turisme de Catalunya. (DOGC Núm. 8195 – 
6.8.2020). 
-El Decret 75/2020, defineix les diferents modalitats d’establiments d’allotjament turístic i els requisits 
mínims que han de complir per a la seva implantació.
-Aquest  decret  estableix  que les  modalitats  d’allotjaments  turístic  son les  següents:  hoteler,  hotel  
apartament,  hostal,  pensió,  apartament  turístic,  càmping,  àrea  d’acollida  d’autocaravanes, 
establiments de turisme rural, habitatge d’ús turístic, allotjaments singulars i llar compartida. 
Conclusió:
-Canviar en els articles de la normativa urbanística que regulen els usos permesos en el sòl urbà i sòl 
no urbanitzable destinats a allotjament turístics: “Allotjament temporal” per “Allotjament turístic” per 
evitar confusions amb altres modalitats d’allotjament temporal.
-Incloure  en  els  usos  del  sòl  urbà  i  del  sòl  no  urbanitzable  destinats  a  allotjaments
turístics les modalitats d’allotjament turístic autoritzades.

Proposta Es proposa acceptar les consideracions informades i incloure les prescripcions proposades que es 
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Resolució reflectiran en el document aixecat a l’aprovació provisional. 

2. Data R/E. Núm. R/E Interessat
04/03/2022 2022-E-RC-696 Departament de la Vicepresidència i de Polítiques Digitals i Territori.

Directora dels SS.TT.
Contingut/
Extracte

Consideracions:
Comunica que s’han rebut els informes que adjunta següents:
-Direcció Gral. de Turisme, que adjunta.
-Departament Educació.
-Comunicació obertura d’expedient de la Confederació Hidrogràfica de l’Ebre (que té 2 mesos per a 
emetre’l).
Comunica que estan pendents de rebre els següents:
Informes pendents d’emetre:
. Confederació Hidrogràfica de l’Ebre, demanat amb data 25 de gener de 2022.
. Agència Catalana de l’Aigua, demanat amb data 24 de gener de 2022.
. Carreteres Generalitat, demanat amb data 24 de gener de 2022.
. Cultura, demanat amb data 24 de gener de 2022.
. Comerç, demanat amb data 24 de gener de 2022.
. Protecció Civil, demanat amb data 24 de gener de 2022.

Proposta 
Resolució

Es proposa considerar les comunicacions efectuades als efectes dels terminis de comunicació 
dels informes. 

3. Data R/E. Núm. R/E Interessat
04/03/2022 2022-E-RC-696 Confederació Hidrogràfica del Ebro
Contingut/
Extracte

Ref. 2022-OU-14. Acusen rebut  en data 26/01/2022 del projecte de Modificació núm. 7 del POUM.

Proposta 
Resolució

Es proposa estar a l’espera de la recepció fins al termini del 26/3/2022. 

4. Data R/E. Núm. R/E Interessat
04/03/2022 2022-E-RC-696 Departament d’Educació.  
Contingut/
Extracte

Consideracions:
Degut l’augment de població al municipi d’Alcarràs s’han consolidat 5 línies d’educació infantil primària 
amb 1.125 alumnes. Les dues escoles del municipi, Comtes de Torregrossa i Parc del Saladar son  
centres  de  dues  línies  d’infantil  i  primària  cada  una.  Actualment  el  dos  centres  estan  ocupades 
totalment amb dos línies i  mitja,  22 grups a cada centre i  amb poc marge per continuar ampliant  
nombre d’alumnes.
La proposta PAU URB53 delimita la prolongació del carrer de les escoles amb una lineació que limita  
la possible ampliació de l’escola Comtes de Torregrossa.

Conclusió:
-Atès el que diu els punts 3, 4 i 5, informo desfavorablement la proposta en l’àmbit del PAU. URB53 de  
la Modificació Puntual nª7 del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal d’Alcarràs. Caldria recuperar la 
proposta dels  estudis  previs  on la regularització del  límit  del  solar  facilitaria  l’ampliació del  centre 
docent Comtes de Torregrossa i la millora de la mobilitat.
-La resta de modificacions proposades pel  document en altres àmbits del municipi no afecten cap 
centre docent  públic  i,  per  tant,  es  valoren favorablement  des del  punt  de vista del  Departament  
d’Educació

Proposta 
Resolució

Es proposa acceptar les consideracions informades i incloure les prescripcions proposades que es 
reflectiran en el document aixecat a l’aprovació provisional. S’incorpora la proposta dels estudis previs, 
sense reduir la edificabilitat del PAU URB53.

5. Data R/E. Núm. R/E Interessat
09/03/2022 2022-E-RC-371 Departament de Cultura

Direcció General del Patrimoni Cultural.
Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Lleida

Contingut/
Extracte.
Expt.
5/22 
ALCARRÀS
Data informe:
01/03/2022

Consideracions:
Des  de  l’àmbit  arquitectònic,  la  proposta  de  canvi  d’alineació  d’alguns  dels  edificis  de  l’entorn
proper  a  l’església  parroquial  de  l’Assumpció  de  la  Verge,  element  catalogat  BCIL,  comportarà
una  millora  en  la  seva  visualització  (modificació  C.3  zona  10E  Plaça  del  Fortí).  Aquest  aspecte
es valora positivament.
Des de l’àmbit  arqueològic,  l’actual  modificació del  POUM es du a terme en zones on existeixen 
diferents jaciments arqueològics inclosos tant a l’Inventari del Patrimoni Arqueològic i Paleontològic de 
Catalunya com al Catàleg de Béns a Protegir del POUM d’Alcarràs. Atès que el desenvolupament de 
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la normativa proposada podria afectar al patrimoni arqueològic o paleontològic, es recorda tal i com ja 
recull el Catàleg de Béns a Protegir que prèviament a la concessió de qualsevol llicència s'haurien de 
realitzar sondeigs i prospeccions arqueològiques per tal de confirmar l'existència del jaciment.
Conclusió:
S’informa favorablement la Modificació núm. 7 del Pla d’Ordenació Urbanística Municipal d’Alcarràs, 
millora de les condicions i gestió del sòl urbà.
De tota manera, convé recordar que qualsevol obra / actuació que es dugui a terme, fruit de la present  
modificació, i que tingui afectació sobre el patrimoni competència del Departament de cultura, això és: 
en els elements declarats BCIN, descatalogacions de BCIL i en la totalitat dels jaciments arqueològics  
i/o paleontològics inclosos en l’Inventari del Patrimoni Arqueològic i Paleontològic de Catalunya, haurà 
de ser informada prèviament pel Departament de Cultura on es valorarà la idoneïtat de cada proposta 
en  concret.  Igualment,  es  recorda  que  en  el  cas  de  descobriment  de  restes  arqueològiques  i/o 
paleontològiques de qualsevol  tipus, el  promotor  o la  direcció facultativa de l’obra hauran d’aturar 
immediatament les obres i donar avís en el termini màxim de 48 hores al Departament de Cultura,  
segons l’estipulat en la Llei 9/1993 de 30 de setembre, i en el Decret 78/2002, de 5 de març.

Proposta 
Resolució

Es proposa acceptar les consideracions informades i incloure les prescripcions proposades que es 
reflectiran en el document aixecat a l’aprovació provisional.
 

6. Data R/E. Núm. R/E Interessat
15/03/2022 2022-E-RC-833 Departament d’Empresa i Treball

Direcció General de Turisme.
Contingut/
Extracte
Expt.
U-05/22 
(Ll/U-01)
Data informe:
14/03/2022

Consideracions:
La regulació genèrica dels usos comercials que consten en l’article 133 de les NN.UU. del POUM no 
varia  amb  aquesta  proposta  de  Modificació  i  es  continuen  establint  els  criteris  de  localització  i 
ordenació  de  l’ús  comercial  del  Decret  Llei  1/2009  en  el  sentit  següent:
a) Pel que fa als PEC no singulars, aquests “només es podran implantar en sòl urbà i urbanitzable on 
l'ús residencial sigui dominant, sempre que no configurin un GEC col·lectiu o un GECT”. També els 
PEC “dedicats a la venda directa de productes agrorurals del lloc on s'ubiquin es poden implantar en 
els àmbits permesos pel planejament urbanístic”.
b) “Els mitjans i grans establiments comercials es poden implantar en la TUC d’Alcarràs”.
c)  En totes  les  subzones  de la clau  2  (sòls  industrials)  “es  limita  l’ús  comercial  a  la  implantació 
d’establiments comercials singulars (ECS) petits, mitjans i grans”.
Conclusió:
S’emet informe favorable respecte la Modificació puntual núm. 7 del POUM.

Proposta 
Resolució

Es proposa acceptar les consideracions informades i incloure les prescripcions proposades que es 
reflectiran en el document aixecat a l’aprovació provisional.

7. Data R/E. Núm. R/E Interessat
15/03/2022 2022-E-RC-833 Departament d’Interior

SSTT a Lleida. 

Contingut/
Extracte
Expt.
2022/076931/L
Data informe:
24/03/2022

Consideracions:
D’acord  amb  la  resolució  IRP/971/2010  i  amb  la  Instrucció[1]  relativa  als  nous
desenvolupaments  urbanístics  en  zones  de  risc  químic  pel  transport  de  mercaderies
perilloses,  la  modificació  número  7  del  POUM  que  es  presenta  és  compatible  amb  la  gestió
de les emergències.
Conclusió:
Posa a disposició del públic i dels municipis el Mapa de Protecció Civil de Catalunya.
Favorable.

Proposta 
Resolució

Es proposa acceptar les consideracions informades i incloure les prescripcions proposades que es 
reflectiran en el document aixecat a l’aprovació provisional.

8. Data R/E. Núm. R/E Interessat
15/03/2022 2022-E-RC-833 ACA

Contingut/
Extracte
Expt.
2022/076931/L
Data informe:
14/03/2022

Consideracions:

ABASTAMENT.

1.-  Realitzar  un  estudi  de  demanda  comparatiu  entre  el  planejament  vigent,  i  les
modificacions proposades.
2.- En cas que l’anàlisi posi de manifest una major demanda d’aigua, caldrà justificar la
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disponibilitat de recursos hídrics, mitjançant els corresponents informes (Ajuntament, Ens
gestor, etc.). Un altre aspecte que es pot derivar de l’estudi comparatiu, es la necessitat
d’ampliar infraestructures en Alta (dipòsits, canonades, potabilitzadora, etc.).
3.- Atenent que un dels objectius és redactar un Text Refós de la Normativa Urbanística del
POUM, caldria incloure el següent:
-  Consideracions en relació  als  sectors  a desenvolupar  (veure apartat  de sanejament).
- Consideracions a incloure per a edificacions, construccions, instal·lacions i activitats en 
Sòl No Urbanitzable (veure apartat de sanejament).
-  Qualsevol  abastament  d’aigua  que no provingui  d’una  connexió a la  xarxa municipal 
(prèvia  autorització  de l’Ajuntament),  de canals  (prèvia  autorització  de la  Comunitat  de 
Regants /Titular de la infraestructura), o de camions–cubà degudament autoritzats, i  on 
l’aigua  s’extregui  d’una  captació  superficial  i/o  subterrània,  requereix  la  tramitació  del 
corresponent  expedient  d’aprofitament/concessió,  d’acord  amb  el  que  estableix  el 
Reglament  del  Domini  Públic Hidràulic (RDPH) aprovat  pel  Reial  Decret  849/1986 d’11 
d’abril, i posteriors modificacions.

3. SANEJAMENT

1.- Atenent que un dels objectius és redactar un Text Refós de la Normativa Urbanística del 
POUM, caldria incloure el següent:

-Els sectors i àmbits que es desenvolupin a partir del POUM hauran de ser informats per 
l’Agència Catalana de l’Aigua. Paral·lelament, els Projectes d’Urbanització* també hauran 
de ser informats per l’Agència Catalana de l’Aigua (avaluant-se el vector aigua en el seu 
conjunt).

(*) De conformitat amb l’article 89.7 del Text Refós de la Llei d’Urbanisme (modificat pel 
redactat de la Llei 5/2017 de 28 de març), l’Agència Catalana de l’Aigua ha d’emetre un
informe sobre la solució de sanejament proposada en els projectes d’urbanització.

-Cicle  de  l’aigua:  En  el  moment  de  desenvolupar  els  sectors,  s’inclourà  un  estudi  de 
demanda*, una justificació de disponibilitat de recursos, i una descripció gràfica/escrita de 
la xarxa (indicant els punts de connexió).
(*) No es podran superar les dotacions establertes al Pla Hidrològic de la part espanyola de 
la Demarcació Hidrogràfica de l’Ebre (2015-2021) aprovat pel RD 1/2016 de 8 de gener 
(BOE núm. 16 de data 19/01/2016). 

-En  relació  al  sanejament,  en  cas  d’executar  nova  xarxa,  serà  de  tipus  separatiu 
(residuals  /  pluvials),  indicant  punts  de  connexió  /  vessament  (adjuntant  els  permisos 
escaients). A nivell general, el sistema de gestió i evacuació d’aigües pluvials/residuals no 
podrà originar cap afecció a tercers (filtracions, desbordaments, etc.), ni afecció a serveis - 
instal·lacions existents.

-Com a consideració general, establir que segons la Secció Quarta “Modificació del títol V 
del text refós de la Llei de taxes i preus públics de la Generalitat de Catalunya”, article 36 
“Modificació de taxa per l’accés a les infraestructures de sanejament en alta”, de la Llei 
5/2017 de 28 de març (DOGC número 7340, de data 30/03/2017), modificada per la Llei 
5/2020 de 29 d’abril (DOGC número 8124, de data 30/04/2020), i per la Llei 2/2021 de 29 
de  desembre  (DOGC  número  8575,  de  data  31/12/2021),  els  projectes  de  nova 
urbanització, o de reforma/renovació de la urbanització (quan comporti  un increment de 
generació d’aigües residuals), i en cas de viabilitat de connexió a la xarxa de sanejament 
amb destí a l’EDAR municipal, seran susceptibles d’aplicació de la “Taxa per l’accés a les 
infraestructures de sanejament en Alta”.

-En  cas  d’inviabilitat  de  connexió  a  EDAR municipal,  caldrà  realitzar  la  gestió  de  les 
residuals  mitjançant  EDAR pròpia  i  Autorització  d’Abocament  (adjuntant  justificacions  i 
permisos escaients).
 
-En  tot  cas,  els  promotors  i/o  propietaris  del  sector,  hauran  d’assumir  les  despeses 
derivades de l’execució d’obres o actuacions vinculades a la prestació dels  serveis  de 
subministrament d’aigua i de sanejament de les aigües residuals.
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2.- Per a edificacions, construccions, instal·lacions i activitats en Sòl No Urbanitzable:

Serà necessari definir i justificar el sistema d’abastament (1) i de sanejament (2).

1) Abastament.
Descripció de la xarxa.
Es realitzarà un estudi de demanda d’aigua
Si l’abastament es realitza a través de captacions d’aigua superficials / subterrànies, caldrà 
adjuntar la resolució de la CHE relativa a l’aprofitament / concessió. En cas de no trobar-se 
la captació regularitzada, s’adjuntaran característiques de la mateixa, juntament amb una 
còpia del registre d’entrada de la sol·licitud de regularització davant l’Organisme de Conca.
Si l’abastament a les construccions / instal·lacions es realitza a través de connexió a una 
xarxa municipal d’aigua, s’adjuntarà informe de l’Ajuntament.

(2) Sanejament 
Descripció de la xarxa.
Les aigües pluvials no s’uniran a les aigües residuals (xarxa separativa). Essent necessari 
definir el punt d’abocament de residuals i de pluvials.
Per a dur a terme qualsevol abocament directe/indirecte al DPH (ja sigui de forma directa, 
o indirecta), s’haurà de disposar previ a l’inici de l’activitat, de la corresponent Autorització 
d’Abocament.

En cas de connexió a una xarxa municipal amb destí a EDAR pública, serà de compliment 
l’establert a la Secció Quarta “Modificació del títol V del text refós de la Llei de taxes i preus 
públics de la Generalitat de Catalunya”, article 36 “Modificació de taxa per l’accés a les 
infraestructures de sanejament en alta”, de la Llei 5/2017 de 28 de març (DOGC número 
7340, de data 30/03/2017), modificada per la Llei 5/2020 de 29 d’abril (DOGC núm. 8124, 
de data 30/04/2020), i per la Llei 2/2021 de 29 de desembre (DOGC número 8575, de data 
31/12/2021),  que  estableix  que els  canvis  en el  Sòl  No Urbanitzable  que impliquin  un 
increment d’aigües residuals, seran susceptibles d’aplicació de la “Taxa per l’accés a les 
infraestructures de sanejament en Alta”.

- Per a dur a terme qualsevol abocament directe/indirecte al DPH (ja sigui de forma directa, 
o indirecta), s’haurà de disposar previ a l’inici de l’activitat, de la corresponent Autorització 
d’Abocament, d’acord amb l’establert als articles 245 i següents del RD 606/2003, de 23 de 
maig, que modifica el RDPH.

4. DOMINI PÚBLIC HIDRÀULIC / ZONA DE POLICIA DE LLERES – INUNDABILITAT.

Atenent que un dels objectius és la Modificació de la delimitació de les Zones Inundables 
establertes al POUM, caldria incloure el següent:

1.-  En  relació  a  la  Modificació  B3,  es  pot  reduir  tota  la  classificació  proposada  a  la 
documentació presentada (ja que algunes descripcions són redundants,  i  altres no són 
exigides per la legislació hidràulica vigent):

Delimitacions proposades a la 
Modificació del POUM

Delimitacions proposades per l’Agència 
Catalana de l'Aigua

Llit del riu Domini Públic Hidràulic (DPH)

Zona de llera pública Zona de Servitud (ZS)

Crescuda Ordinària Zona de Policia de lleres (ZP)

Zona de servitud de la llera pública Zona de Flux Preferent (ZFP)

Zona de Policia de la llera pública Període de retorn de 500 anys (ZI)

Flux Preferent  

Període de retorn 10/50/100/500 anys  

2.-  Les lleres representades a la plataforma SitEbro,  Iberpix,  així  com les que disposin
d’identificació  cadastral,  haurien  de  quedar  reflectides  com  a  Sistema  Hidrogràfic
(associat al DPH).
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3.- S’incorpora un plànol d’ordenació amb els resultats de la plataforma SitEbro relatius
al riu Segre. No obstant, en el municipi d’Alcarràs existeix una altra llera d’entitat (la riera 
de  Reguers)  on  la  Confederació  Hidrogràfica  de  l’Ebre  ha  determinat  els  cabals 
d’avinguda.
Així doncs, caldria estudiar a nivell de POUM la Riera de Reguers, i així poder definir la 
zona de DPH/ZS/ZP, la Zona de Flux Preferent i la Zona Inundable per Q500 (tal i com 
exposa la documentació presentada*).
(*) S’exposa que “s’eliminen les delimitacions antigues i es defineixen les següents zona i 
delimitacions segons el RD 638/20216: Llit del riu, Zona de llera pública, Zona de Policia de 
la llera pública, Zona de servitud de la llera pública, Flux Preferent, Crescuda Ordinària, 
Període de retorn 10/50/100/500 anys”.

4.- Tota la informació relativa a les lleres i inundabilitat s’ha plasmat en un únic plànol.
Amb l’objecte de facilitar la comprensió de la informació, es recomana realitzar 2 tipus de 
plànols: un amb el DPH/ZS/ZP, i un altre amb la Zona de Flux Preferent i la Zona Inundable 
Q500.

5.- Incorporar a Nivell Normatiu el següent:
Els marges de les lleres públiques estan subjectes, en tota la seva extensió longitudinal, a 
una zona de policia de 100 m d’amplada, i a una zona de servitud de 5 m d’amplada. La 
zona de servitud (zona d’ús públic de 5 m d’amplada) resta sotmesa al punt 4 del RD 
9/2008. 
Les finalitats d’aquesta zona són protecció de l’ecosistema fluvial i del DPH, pas públic 
peatonal i per al desenvolupament dels serveis de vigilància, conservació i salvament, etc.) 
i ha de quedar lliure de qualsevol construcció, edificació, mur, moviment de terres, etc., que 
impedeixin aquestes finalitats, i ser apta, transitable i practicable en tot moment. 
Així  doncs,  totes  les  obres  i  intervencions  realitzades  en  Zona  de  Policia  de
lleres  i/o  Domini  Públic  Hidràulic,  requereixen  d’autorització  per  part  de  l’Organisme 
Hidràulic Competent, de conformitat amb el RD 849/1986, d’11 d’abril pel qual s’aprova el 
Reglament  del  Domini  Públic  Hidràulic,  i  les  seves  posteriors  modificacions.
Qualsevol actuació a dur a terme en el municipi haurà de ser compatible amb l’establert a 
l’article  9bis/9ter  i  14bis  del  RD  849/1986  d’11  d’abril  mitjançant  el  qual  s’aprova  el 
Reglament del Domini Públic Hidràulic, i posteriors modificacions.
En el supòsit que fos necessari redactar un estudi d’inundabilitat, es seguirà l’establert a 
les guies i recomanacions publicades per l’organisme hidràulic.
Destacar que en funció de les característiques de la llera, serà necessari tenir en compte la 
influència del transport sòlid sobre la làmina d’aigua.
Es  de  destacar  l’important  paper  de  la  topografia  i  del  seu  tractament  adequat  per  a 
l’obtenció de resultats hidràulics coherents. L’estudi inclourà un anàlisi de la validesa dels 
resultats obtinguts.
En cas que sorgeixin noves tecnologies per avaluar la inundabilitat, o existeixin canvis en 
les metodologies de càlcul que aplica l’Agència Catalana de l’Aigua, s’hauran d’aplicar els 
sistemes més actualitzats i que proporcionin resultats més precisos.

Conclusió:
Es  REQUEREIX  aportar  documentació  complementària  en  relació  a  l’Abastament, 
Sanejament i DPH/ZP/Inundabilitat, segons l’exposat als apartats 2, 3 i 4.

Proposta 
Resolució:

Es  proposa  acceptar  les  consideracions  informades i  incloure  les  prescripcions 
proposades que es reflectiran en el document aixecat a l’aprovació provisional. Aportant la 
documentació requerida.

QUART. Aprovar provisionalment la Modificació Puntual del POUM n. 7 de Millora de les condicions i gestió del 
sòl urbà, incloent les al·legacions dels particulars que han estat acceptades i les prescripcions i observacions 
informades  pels  organismes competents  per  raó  de  la  matèria,  que  s’incorporen  en  un  Text  Refós  de  la 
Modificació del POUM n. 7 per l’aprovació provisional.

CINQUÈ. Remetre  la  Modificació  del  Pla  d'Ordenació  Urbanística  Municipal  a  la  Comissió  territorial 
d'Urbanisme de Lleida als efectes de la seva aprovació definitiva. 
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Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta que la modificació es va  
proposar per modificar la imposició indeguda del POUM del règim d’edificació de protecció oficial en solars de 
polígons  vigents  i  enregistrats  amb  anterioritat.  Al  que  se  l’han  afegit  altres  modificacions  que  millores  la 
equidistribució de beneficis i càrregues urbanístiques. Havent passat per comissió d’obres i havent-se contestat 
les al·legacions per part dels veïns i de les administracions, pesem per ple aquesta modificació per porder-se 
portar al departament de urbanisme i aquest doni llum verda a  aquestes modificacions.

2.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escar manifesta que amb la modificació es 
millora la gestió i quedarà tot més ben lligat.

3.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta que està a favor, apunta que la 
imposició de la protecció oficial es va detectar en uns solars de la Plataforma 150. Com la proposta fa temps que  
està pactada i han pogut canviar les persones, demana que es faci  la tramesa ràpidament per aconseguir  
l’aprovació. L’Alcalde respon que la proposta ja ve des de el govern d’Esquerra i que s’ha portat en dos ocasions 
a urbanisme, fins que es va aconseguir el seu vistiplau.

4.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta conformitat, després de la exposició  
pública i a la vista dels informes tècnics i jurídics, creu que es troba ben justificada les propostes, per tant es  
reitera en la posició favorable donada en l’aprovació inicial.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 12 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, 
s'aprova per unanimitat.

5.- Expedient 1366/2022. DISPOSICIONS NORMATIVES. MODIFICACIÓ ORDENANÇA EMPLAÇAMENT 
DE  LES  ACTIVITATS  RAMADERES.  AMPLIACIÓ  TERMINI  TRANSITORI  DISTANCIES  PERÍMETRE 
URBÀ.

Atès el dictamen favorable de la comissió d’urbanisme del dia 6 de juliol de 2022.

L’Alcalde-President en virtut dels 

ANTECEDENTS:

 

Primer.- El Ple en sessió del dia 24/10/2011, va acordar:
 

Primer.- Acordar la revisió d’ofici de l’acord del Ple del dia 2 de desembre de 2010, anul.lant 
l’acord d’aprovació definitiva del Text refós de l’Ordenança reguladora d’activitats ramaderes 
que va ser publicat íntegrament en el Butlletí Oficial de la Província núm. 18, de data 5 de 
febrer de 2011.

Segon.-  Acceptar les subsanacions de la normativa contraria  a les disposicions generals  i 
sectorials  superiors  proposades  per  la  Generalitat  de  Catalunya,  Convalidant  l’acte  amb 
l’aprovació definitiva del Text refós de l’Ordenança reguladora d’activitats ramaderes, aprovant 
la modificació dels articles afectats que restaran en la forma seguidament es transcriuen:...

Tercer.- Disposar la publicació íntegra del text refós de l’ordenança, que entrarà en vigor a 
partir de l’endemà del dia de la seva publicació en el Butlletí Oficial de la Província.

Quart.- Comunicar la present resolució als Serveis Jurídics de la Generalitat i al Departament 
d’Agricultura,  Ramaderia,  Pesca,  Alimentació  i  Medi  Natural,  proposant  la  resolució 
extrajudicial del recurs contenciós administratiu R.O. núm. 176/2011.

16

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 9

SW
R

SG
ES

7T
TZ

E4
JC

SM
KE

69
FR

R
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//a
lc

ar
ra

s.
ea

dm
in

is
tra

ci
o.

ca
t/ 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

6 
de

 4
0 



 

Segon.- El Text Refòs aprovat definitivament pel Ple del dia 24/10/2011, va ser publicat al BOP núm. 17 del 
04/02/2012. Respecte a l’emplaçament de les activitats ramaderes, establia al seu art. 11 el següent:

“Article 11. Emplaçament
1. Queda prohibit  l’emplaçament  dins del  sòl  qualificat  com a urbà, de qualsevol  tipus de 
granja, estable, quadra o corral de bestiar amb finalitats industrials i/o particulars.

2. Dins del sòl qualificat com a urbà es podran instal·lar corrals destinats a l’autoconsum, amb 
les capacitats màximes establertes per la la normativa vigent autonòmica, sectorial i especifica 
d’aplicació.

3. Les explotacions ramaderes s’han de situar, amb caràcter general, a la distància mínima de 
1.000 mts. a comptar des de la línia perimetral del sòl qualificat com urbà residencial o com 
urbanitzable  delimitat  residencial,  i  llevat  del  cas  que  en  els  instruments  d’ordenació 
urbanística o disposicions legals sectorials s’estableixi  una  distància superior.

L’anterior disposició serà d’aplicació a les sol.licituds que es realitzin a partir d’entrada en vigor 
de la present ordenança.

4. Les instal·lacions de les explotacions ramaderes en règim d’estabulació contemplades en 
els apartats anteriors,  s’han de situar a una distància mínima de 100 metres de qualsevol 
carretera  i a una distància mínima de 15 metres des de l’eix del camí  i a 10 mts de llindars,  
sense perjudici d’altres distàncies que estableixi la normativa sectorial. En aquestes franges 
de servitud  no  es  permet  la  instal·lació  de  femers,  basses  de purins,  sistemes de  gestió 
d’excrements ni animals morts.

L’anterior disposició serà d’aplicació a les sol.licituds que es realitzin a partir d’entrada en vigor 
de la present ordenança.

5. Respecte les instal·lacions complementàries a una explotació ramadera, cal remarcar que 
l’explotació ramadera es defineix com el conjunt d’animals, instal·lacions i altres bens i drets 
organitzats empresarialment pel seu titular per a la producció ramadera (bestiar, ous, llets i 
altres  productes  ramaders)  que  constitueixen  en  si  mateixa  una  unitat  tecnico-econòmica 
caracteritzada per la utilització d’uns mateixos mitjans de producció i per estar ubicada en una 
finca o conjunt de finques explotades per un mateix titular. En base a aquesta definició, no 
s’autoritzaran les explotacions ramaderes que tinguin les pròpies basses d’emmagatzematge 
de purins o femers i demés instal·lacions necessàries per a una correcta gestió ambiental en 
una localització geogràfica que no conservi la integritat territorial de l’explotació ramadera.

6. La distància mínima d’una explotació ramadera envers habitatges rurals aïllats, habitats de 
forma permanent, serà de 100 metres, excepte l’habitatge del ramader que s’entén integrat 
dins de l’explotació ramadera.

L’anterior disposició serà d’aplicació a les sol.licituds que es realitzin a partir d’entrada en vigor 
de la present ordenança.

7. De forma general, es procurarà la plantació al llarg de les edificacions de les explotacions 
ramaderes de fileres d’arbres, d’una classe característica de la zona, en una proporció mínima 
d’un arbre cada 10 metres de longitud, a l’objecte de matisar l’impacte visual de la construcció.

L’anterior disposició serà d’aplicació a les sol.licituds que es realitzin a partir d’entrada en vigor 
de la present ordenança.”

Tercer.- La regulació determinada a l’art. 11.3 respecte a la distancia de les activitats ramaderes a les zones 
urbanes, es va regularitzar de forma singular pels motius següents:

-El nombre d’explotacions existents al voltant del casc urbà preexistents a la normativa.
-La manca de queixes per  molèsties  veïnals,  segurament  per  ser  un municipi  agrícola  i  ramader  on es 
cohabita amb aquestes activitats des de temps immemorial.
-La necessitat de mantenir l’activitat econòmica del sector ramader un dels més importants a la localitat.

A tal efecte es va ordenar el següent:
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CAPÏTOL VII. Règim transitori aplicable a les activitats ramaderes existents
Article 24. Emplaçament.
1. Les activitats ramaderes existents que estiguin degudament legalitzades en el moment 
d’entrada en vigor d’aquesta Ordenança i a les que estiguin en tràmit de legalització no 
els són d’aplicació les determinacions sobre l’emplaçament i les distàncies que es fixen 
en l’article 11.

2.  Les explotacions ramaderes existents que no tinguin legalitzada l’activitat caldrà que 
regularitzin la seva situació i els seran d’aplicació les determinacions següents:

a) Les activitats ramaderes existents dins del sòl urbà i que resultin fora d’ordenació segons 
l’article  11  d’aquesta  Ordenança,  registrades  en  el  Registre  corresponent  del  DARP amb 
anterioritat a la data de publicació,  podran desenvolupar la seva activitat i se’ls dóna un termini 
de 1 any a partir de l’aprovació d’aquesta Ordenança perquè procedeixin al seu trasllat fora del 
sòl urbà, essent considerades aleshores com de nova instal·lació.

Aquestes explotacions estan sotmeses, a més, a les següents limitacions:

1.  Hauran  d’adequar  la  seva  activitat  i  realitzar  les  mesures  correctores  necessàries  per 
aconseguir un nivell alt de protecció del medi ambient, la salut i el confort dels habitants del 
territori,  la  qual  cosa  s’haurà  d’acreditar  mitjançant  la  certificació  d’una  Entitat  de  Control 
Ambiental  degudament  registrada,  dins  del  termini  de  3  mesos  des  de  l’entrada  en  vigor 
d’aquesta ordenança. Si no es presenta la documentació requerida anteriorment en el termini 
anterior,  les  activitats  hauran  de  clausurar  les  explotacions  i  a  tal  efecte  es  requerirà  al 
Departament d’Agricultura,  Alimentació i  Acció Rural  que cancel.li  el  Registre de l’explotació 
ramadera corresponent per evitar el seu funcionament.

2. No podran fer ampliacions de la capacitat productiva de l’activitat ni de la superfície de les 
instal·lacions. 

3. No podran sol·licitar canvi d’orientació productiva de l’activitat. 

4. No podran sol·licitar permís d’obres de millora, reforma o ampliació de les instal·lacions, llevat 
que ho facin per adoptar les mesures correctores que els imposi l’autoritat competent.

b) Les explotacions ramaderes existents que no estiguin dins del nucli urbà d’acord amb 
el decret 50/2005 de desplegament de la Llei 4/2004 i de modificació del decret 220/2001 
però que es trobin a menys distància de la permesa estaran obligades a adequar-se .

Per  aquestes  explotacions  s’estableix  un  termini  per  a  la  seva clausura  de  10  anys,  
imposant-se mentre tant les següents limitacions:

1.  Hauran  d’adequar  la  seva  activitat  i  realitzar  les  mesures  correctores  necessàries  per 
aconseguir un nivell alt de protecció del medi ambient, la salut i el confort dels habitants del 
territori,  la  qual  cosa  s’haurà  d’acreditar  mitjançant  la  certificació  d’una  Entitat  de  Control 
Ambiental degudament registrada, dins del termini de 1 any des de l’entrada en vigor d’aquesta 
ordenança. Si no es presenta la documentació requerida anteriorment en el termini anterior, les 
activitats  hauran  de  clausurar  les  explotacions  i  a  tal  efecte  es  requerirà  al  Departament 
d’Agricultura,  Alimentació  i  Acció  Rural  que  cancel.li  el  Registre  de  l’explotació  ramadera 
corresponent per evitar el seu funcionament.

2. No podran sol·licitar canvi d’orientació productiva de l’activitat a altres tipus d’espècie animal, 
però si  dins de la  mateixa espècie sempre i  quan s’informi favorablement  pel  Departament 
d’Agricultura i el Departament de Medi Ambient en cada expedient.

3. No podran fer ampliacions de la capacitat productiva de l’activitat ni de la superfície de les 
instal·lacions, tret de les estrictament necessàries per realitzar un canvi d’orientació productiva 
dins de  la  mateixa espècie  quan s’informi  favorablement  pel  Departament  d’Agricultura i  el 
Departament de Medi Ambient en cada expedient.

4. No podran sol·licitar permís d’obres de millora, reforma o ampliació de les instal·lacions, llevat 
que ho facin per adoptar les mesures correctores que els imposi l’autoritat competent o  les 
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estrictament  necessàries  per  realitzar  un  canvi  d’orientació  productiva  dins  de  la  mateixa 
espècie quan s’informi favorablement pel Departament d’Agricultura i el Departament de Medi 
Ambient en cada expedient.

Article 25. Documentació

Totes les activitats ramaderes degudament legalitzades disposen del termini d’un any a comptar 
de  la  data  d’entrada  en  vigor  d’aquesta  Ordenança  per  a  presentar  a  l’ajuntament  la 
documentació següent:
-Descripció  detallada  del  sistema  emprat  per  a  la  gestió  dels  residus,  d’acord  amb  les 
determinacions d’aquesta Ordenança.
-El programa de gestió que es contempla en l’article 16.

ANNEX1.
Les  limitacions  sobre  distàncies,  àrees  d'aplicació,  quantitats  màximes  a  aplicar,  terminis 
d'aplicació  i  enterrat  de les dejeccions  ramaderes,  serà d’aplicació  les  determinades  per  la 
normativa autonòmica sectorial vigent.

Quart.- Havent transcorregut els 10 anys de moratòria per a les activitats ramaderes que estaven en una 
distància inferiors als 1000 m. del casc urbà i considerant que:

a) La mesura es va establir amb una previsió extraordinària de creixement del perímetre del casc urbà 
de la població, cosa que es va paralitzar amb la crisis del sector immobiliari l’any 2009 i que no es 
considera que es torni a repetir ni a mig ni a llarg termini.

b) Tot el contrari, la crisis agrícola i ramadera aconsella evitar establir mesures restrictives de l’activitat 
econòmica dels sectors, actualment molt afectats pel creixement de les matèries primes i la crisis de 
preus  dels  mercats,  que  es  preveu  perduraran  a  mig  termini  com a  conseqüència  de  la  gerra 
d’Ucraina.

c) Tampoc  consta  que  hagin  queixes  per  molèsties  d’aquestes  explotacions  ramaderes  que 
preexisteixen a les normatives anteriorment citades de les distàncies al casc urbà.

d) Cal fer constar que els períodes transitoris per al tancament de les explotacions ramaderes situades 
a una distància inferior a 1000 mts. del casc urbà, s’han ampliat en diverses ocasions adaptant la 
norma a les circumstàncies temporals econòmiques i socials. Per tant una nova moratòria podria 
entendres motivada. 

Cinquè.- Efectuada la tramitació reglamentària següent:

1.-El 24/05/2022 es proposa per l’Alcaldia la incoació de l’expedient per a la modificació de l’ordenança per tal 
de tornar a ampliar els terminis de tancament existents, però des de la data de la nova publicació definitiva.

2.- El dia 24/05/2022 es lliura informe de secretaria sobre el procediment a seguir per la modificació.

3.- El dia 16/05/2022 s’exposa al públic Anunci en el Portal Web de l’ Ajuntament de la Consulta Pública en 
relació amb la proposta de Modificació Ordenança d'emplaçament de les activitats ramaderes. Ampliació del 
termini (moratoria) transitori de distàncies al perímetre urbà.

4.- El dia 14/07/2022 es lliura certificat del resultat de l’exposició als efectes de consulta pública, sense que 
consti la presentació d’al.legacions, observacions o propostes alternatives de cap tipus.

5.- El dia 6 i el dia 11/07/2022 s’emet dictamen favorable de la Comissió informativa de governació.

De conformitat amb el que es disposa en els articles 22.2.d) i 49 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de 
les Bases del Règim Local, 178 del Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya aprovat per 
Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, i 63 del Reglament d'Obres, Activitats i Serveis de les Entitats Locals 
aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny.

Es proposa al Ple l’adopció del següent,

ACORD:

PRIMER.-  Aprovar  inicialment  la  MODIFICACIÓ  ORDENANÇA EMPLAÇAMENT DE  LES  ACTIVITATS 
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RAMADERES. AMPLIACIÓ TERMINI TRANSITORI DISTANCIES PERÍMETRE URBÀ, amb la transcripció 
literal de l’art. Modificat següent:

CAPITOL VII. Règim transitori aplicable a les activitats ramaderes existents

Article 24. Emplaçament.

2.  Les explotacions ramaderes existents que no tinguin legalitzada l’activitat caldrà que 
regularitzin la seva situació i els seran d’aplicació les determinacions següents:

/...

b) Les explotacions ramaderes existents que no estiguin dins del nucli urbà d’acord amb 
el decret 50/2005 de desplegament de la Llei 4/2004 i de modificació del decret 220/2001 
però que es trobin a menys distància de la permesa estaran obligades a adequar-se.

Per aquestes explotacions EXISTENTS s’estableix un nou termini per a la seva clausura 
de 10 anys, que finalitzarà el 31/12/2032, MANTENINT-SE les següents limitacions:

/...

5.- El període de tancament previst en aquest apartat b) es refereix a les explotacions que 
tinguin llicències  limitatives  en el  temps aprovades anteriorment en virtut  Text  Refòs 
aprovat  definitivament pel  Ple  del  dia 24/10/2011,  va ser  publicat  al  BOP núm. 17 del 
04/02/2012.

6.-  Les  activitats  afectades  per  aquesta  disposició  hauran  d’advertir,  per  escrit,  del 
caràcter  de temporal  dels usos i  dels seus efectes quan formalitzin qualsevol  negoci 
jurídic amb terceres persones en virtut del qual els transmetin els drets respectius de 
propietat o ús corresponents.

SEGON. Donar audiència prèvia a les Associacions veïnals i de defensa dels consumidors i usuaris establerts 
en el seu àmbit territorial que estiguin inscrits en el Registre d'Associacions Veïnals i les finalitats de les quals 
guardin relació directa a fi de la disposició, i recaptar directament l'opinió de les organitzacions o associacions 
reconegudes per llei que agrupin o representin a les persones els drets de les quals o interessos legítims es 
veiessin afectats per la norma i les finalitats de la qual guardin relació directa amb el seu objecte.

Podrà prescindir-se dels tràmits d'audiència i  informació públiques previstos en l'article 133 en el  cas de 
normes pressupostàries o organitzatives de l'Administració General  de l'Estat,  l'Administració autonòmica, 
l'Administració local o de les organitzacions dependents o vinculades a aquestes, o quan concorrin raons 
greus d'interès públic que ho justifiquin.

 

TERCER. Sotmetre a informació pública i  audiència dels interessats i  d'aquells veïns o Associacions que 
hagin exercit la iniciativa per a la formació de la modificació de l'Ordenança, per un termini mínim de trenta 
dies, mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial de la Província, i en el tauler d'anuncis de la Corporació, 
perquè  aquests  puguin  examinar  l'expedient  i  formular  les  reclamacions  i  els  suggeriments  que  estimin 
pertinents. De no presentar-se reclamacions o suggeriments en l'esmentat termini, es considerarà aprovat 
definitivament sense necessitat d'acord exprés pel Ple.

Així mateix, estarà a la disposició dels interessats a la seu electrònica d'aquest Ajuntament 
[http://alcarras.eadministracio.cat].

QUART.  Facultar  a  Alcalde-President.  per  subscriure  i  signar  tota  classe de documents  relacionats  amb 
aquest assumpte». 

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:
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1.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta que es pretén prorrogar  
deu anys més l’activitat de les explotacions porcines regularitzades per acord del Ple del dia 24/10/2011, situades 
fora del sòl urbà però dins de la línia de 1.000 m. del seu perímetre. Es voluntat dels membres de la corporació el  
funcionament d’aquestes activitats i puguin seguir desenvolupant la seua feina de ramaderia.

2.-  La regidora portaveu del  grup municipal  del  PSC Sra. Gemma Escar manifesta que està conforme,  es 
necessari mantenir l’activitat ramadera una de les més importants al poble.

3.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta, que com a interessat s’absté en la 
deliberació i la votació, sortint de la sala. Al seu lloc es manifesta la regidora del grup de SA la Sra. Dolors Godia  
que es manifesta conforme amb la proposta. 

3.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí es manifesta conforme, però com va indicar a la 
comissió informativa, consideraria millor fer una pròrroga de 5 i no de 10 anys per tal de preveure possibles 
ampliacions urbanes donada la possible activitat en aquesta zona de 1.000 mts.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 12 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, 
(amb l’absència en aquesta votació del regidor del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra), s'aprova per 
unanimitat.

6.-  Expedient  1420/2022.  MOCIÓ  EN  REBUIG  DE  LA  LÍNIA  D'ALTA  TENSIÓ  PROJECTADA  PER 
SOLARIA I  IGNIS  A ALCARRÀS,  LLEIDA I  ALBATARRECH  PRESENTADA PEL  GRUP MUNICIPAL 
D'ERC.

Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 6 de juliol de 2022 que consta a 
l’expedient.

Seguidament l’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

El  grup  municipal  d’ERC formula  moció,  de  conformitat  amb  allò  que preveu l'article  97  del  Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre. Proposa sotmetre a la consideració del ple l’aprovació de la següent moció:

Dona lectura el portaveu Sr. Santi Pelegrí:

MOCIÓ  EN  REBUIG  DE  LA LÍNIA AÈRIA  D’ALTA TENSIÓ  PROJECTADA PER  SOLARIA I  IGNIS  A 
ALCARRÀS, LLEIDA I ALBATÀRREC EXPOSICIÓ DE MOTIUS.

Fins  aquest  mes  de  maig  del  2022  han  sortit  a  informació  pública  7  parcs  solars  que  formen  part  del  
macroprojecte solar d’Alcarràs que promouen les empreses Solaria i Ignis, els quals tenen una potència de 50 
MW cadascun, sumant 350 MW en total. I ocupant unes 550 ha de terreny entre tots. I pendents de sortir a  
informació
pública,  almenys, 1 parc de 30 MW que estaria apartat  dels anteriors.  A més, per evacuar l'electricitat  que 
generaran aquestes instal·lacions, els promotors plantegen construir una línia aeri a d'alta tensió de 220 kV amb 
un traçat d'uns 11 quilòmetres fins a la SET d’Albatàrrec, que travessaria pels termes municipals d'Alcarràs, Lleida 
i Albatàrrec, tot afectant el medi ambient, terrenys de conreu, infraestructures agràries i explotacions ramaderes. 
En aquest tram d’11 km la LAAT té 34 torres metàl·liques. 

Les empreses promotores del projecte han plantejat 3 alternatives per realitzar l’evacuació de l’energia. Tot i això, 
podem observar que les 3 tenen una afectació similar pel que fa als terrenys agrícoles. L’alternativa triada, pel que 
fa al terme d’Alcarràs, consta de 13 torres, que van dels 20 metres d’alçada la primera i més baixa, als 42 m la  
torre més alta, que és la nº 8. Per exemple, per evitar construir aquestes torres metàl·liques, amb tota l’afectació 
que això suposa per agricultors, ramaders i particulars, es podria optar per soterrar la línia i utilitzar els corredors
d’infraestructures ja existents, com la xarxa de carreteres o ferrocarril, minimitzant així l’impacte ambiental i evitant 
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la pèrdua de terrenys de conreu, entre altres afectacions. Aquest projecte ha provocat un rebuig notable al territori, 
tal  com demostren  les  més de  2.000 al  ∙legacions  que han presentat  ajuntaments,  particulars  i  entitats  al
Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural. 

Per tot això, el Grup Municipal d’Esquerra Republicana a l’Ajuntament d’Alcarràs, proposa al Ple l’adopció dels 
següents: 

ACORDS

PRIMER. Instar a l’Ajuntament d’Alcarràs a emprendre les accions jurídiques i administratives necessàries 
per evitar la construcció de la línia aèria d’alta tensió tal com està projectada i que suposa un greu impacte 
pel territori i pels seus veïns i veïnes.

SEGON. Instar  a  l’Ajuntament d’Alcarràs que requereixi  a les empreses promotores presentar  propostes 
alternatives per a la línia d’alta tensió i que tinguin el menor impacte possible pel territori i els seus veïns i  
veïnes, com per exemple soterrar la línia o utilitzar les infraestructures ja existents com la línia de ferrocarril 
(TAV Lleida-Saragossa) o carreteres.

TERCER. Instar a l’Ajuntament d’Alcarràs a sol·licitar a les empreses promotores a que presentin una oferta 
de participació local en almenys un 20% del projecte, tal i com especifica el Decret llei 24/2021, així com que 
les empreses promotores ofereixin unes condicions avantatjoses en el preu de la llum per als veïns i veïnes
d’Alcarràs com a retorn pel municipi.

QUART. Demanar al Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural que tingui en consideració 
que existeixen alternatives que minimitzen l’impacte ambiental a l’hora de realitzar l’autorització del projecte.

CINQUÈ. Traslladar els acords anteriors al Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural de la 
Generalitat  de Catalunya, a la Delegació del  Govern de la Generalitat  de Catalunya a Lleida,  al  Consell  
Comarcal del Segrià i als ajuntaments de Lleida i Albatàrrec.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan 
constar que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta que presenta moció davant la 
passibilitat i la poca pro activitat de l’equip de govern, de la poca empatia demostrada amb els afectats en les 
reunions mantingudes, perquè no s’han fet propostes per poder passar les línies pels camins o per la zona 
d’afectació de l’AVE, voldria saber si s’han fet consultes a ADIF, perquè JxCAT a l’Ajuntament de Lleida a fet 
tot el possible per evitar les afectacions als particulars. Sembla que no es vulgui fer res pels veïns i s’età més 
a prop de les empreses. Estem a favor dels projecte de parcs solars, dels petits, mitjans i grans, no accepta 
que se les acusi demagògia, però insten a que s’actuï i es facin gestions al costat dels afectats i no de les 
empreses.

2.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escar manifesta que s’abstindrà, solament 
el tercer punt de la moció l’agrada, el que les empreses facin propostes de participació als veïns en un 20% 
del capital, pel que fa al pas de les línies pel costat de l’AVE sembla que els tècnics han dit que no es poden 
compartir les línies d’AT amb la línia d’alta velocitat. 

2.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta  que nosaltres, tractant-se 
d’una moció sobre un tema tan important pel devenir del futur d’Alcarràs, considerem que és molt important  
estendre’s en la deliberació per tal  de posar llum a tot  aquest tema i així,  la ciutadania,  tingui  el màxim 
d’informació per valorar i que tregui les seves conclusions.  En relació a la exposició de motius de la moció, 
concretament on diu: “Per exemple, per evitar construir aquestes torres metàl·liques, amb tota l’afectació que 
això  suposa  per  agricultors, ramaders  i  particulars,  es  podria  optar  per  soterrar  la  línia  i  utilitzar  els 
corredors d’infraestructures ja existents, com la xarxa de carreteres o ferrocarril, minimitzant així l’impacte 
ambiental  i  evitant  la pèrdua de terrenys de conreu, entre altres afectacions.”  En un exercici  de màxima 
transparència és molt important que tots expliquem el que ens van transmetre els promotors en l’ultima reunió 
de fa un parell de mesos després de sol·licitar-los-hi tots els grups.  Ens van argumentar el següent: el traçat 
va ser seleccionat entre possibles alternatives per evitar els petits nuclis d’edificacions, altres edificacions 
aïllades i  també en la major mesura possible les afectacions al entorn natural.  Ens van explicar que les 
alternatives  soterrades  no  es  poden  generalitzar,  son  dificultoses de  desenvolupar  tècnicament  amb  les 
tensions i potència dels parcs desenvolupats i l’entramat de camins no permet una bona aproximació al punt 
de connexió; de tal forma que l’alternativa travessant les finques de cultius causaria fins a 5 vegades més 
ocupació definitiva i  més danys durant les obres que el propi traçat aeri.  En relació a l’aprofitament dels 
corredors lineals existents com els de l’ AVE, tal i com es va exposar a la reunió a l’Ajuntament amb tots els 
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grups municipals, és tècnicament inviable; n’és exemple les converses que han tingut l’ajuntament de Lleida 
en els últims 4 mesos (d’ençà la l’aprovació del vigent Pla general) amb els tècnics i alts càrrecs d’ADIF, dels  
quals s’ha extret les mateixes conclusions que els promotors Ignis i Solaria en la fase de disseny de les 
instal·lacions. El traçat aeri paral·lel a aquestes infraestructures i respectant les servituds de al voltant de 70 
m, tal i com van explicar els promotors, van ser descartades per l’afecció que causava al pas pels diferents 
nuclis d’edificacions, a més que un canvi a hores d’ara, els faria anar fora de terminis que ja estan prorrogats i 
afectaria a un segon llistat de propietats i seguiríem amb el mateix problema. Com comprendreu també és 
inviable.  A tots aquests aspectes, cal afegir i és molt il·lustratiu l’anàlisi que es realitza al llarg del  Annex VII 
de la Proposta de Planificació de la Red de Transport d’Energia Elèctrica per el període 2021-2026, del propi 
Ministeri de la Transició Ecològica i el Repte Demogràfic, en el qual es porta a càrrec la comparativa de 
les solucions aèries i soterrades fora de les zones urbanitzades. En aquest annex, s’analitzen condicionants 
derivats dels aspectes de normatives reguladores, aspectes tècnics, implicacions de seguretat i qualitat de la 
operació del  sistema elèctric, qüestions relaciones amb la tecnologia dels cables i  capacitat  de transport, 
aspectes  tècnics  relacionats  amb la  implantació  i  els  seus  efectes  sobre  la  major  afectació  ambiental  i  
superior  ocupació  del  sòls.  Soterrar  comporta  una  major  necessitat  d’instal·lacions  auxiliars  per 
empalmaments,  estacions  terminals,  sistemes  de  compensació  de  reactiva,  sistemes  auxiliars  i  molt 
especialment  aspectes ambientals,  al  generar  impactes majors sobre la  pràctica totalitat  del  medi durant 
l’execució del tram soterrat en respecte la instal·lació aèria.  En aquest annex que us he citat, hem extret la 
següent conclusió textualment: “de acuerdo con lo señalado, se considera que en aéreas no urbanizadas, la 
adopción de soluciones soterrades supone una perturbación muy superior a la que supondria la solución 
aérea, si no se tiene en consideración el incremento de impacto que supone la pérdida de vegetación de la  
traza de servidumble, los inconvenientes de tipo tècnic y ambiental que supone el soterramiento son muy 
superiores a los beneficiós obtenidos”. Per últim, ens van reiterar el alt cost que suposa el soterrament de 
infraestructures elèctriques d’aquesta tensió i  potencia,  entre 10 i  15 vegades superior  al  traçat aeri  per 
quilòmetre. Aquest últim fet és rellevant, en la mesura que els traçats soterrats contemplats que utilitzin el 
domini públic, incrementen la longitud final del traçat, i per tant repercuteixen encara més linealment el cost 
d’aquests. O sigui en algunes zones poblades ja ens van apuntar en les reunions mantigudes que ho hauran 
de fer, però a la vegada ens van dir que en tot el seu traçat és inviable i suposaria que caurien els projectes. 
En relació als ACORDS proposats per la moció: “PRIMER. Instar a l’Ajuntament d’Alcarràs a emprendre les 
accions jurídiques i  administratives necessàries per evitar la construcció de la línia aèria d’alta tensió tal 
com està projectada i que suposa un greu impacte pelterritori i pels seus veïns i veïnes. “. Aquesta proposició 
contrasta amb els acords i recolzament de tots els grups municipals envers als projectes promoguts per Ignis i 
Solaria.  A  tal  efecte,  tècnics  de  l’  ajuntament  han  emès  en  fase  de  IP,  informes  de  compatibilitat 
urbanística que citen textualment com a conclusions: -L’ús es compatible amb la legislació vigent segons 
l’article 47 del Text refós de la Llei d’urbanisme i segons el POUM d’Alcarràs, la proposta es troba situada 
en sols classificats/qualificats, com Àrea de sòl no urbanitzable d’ús agropecuari intensiu Clau AI, on es perm
et les instal·lacions d’utilitat publica  , interès públic o  social, segons l’establert per  la llei d’urbanisme.  –  A 
l’hora es justifica la idoneïtat i compliment dels criteris d’implantació de plantes solars fotovoltaiques en SNU, 
establerts al DL 16/2019, segons els punts sisè i setè de la declaració d’utilitat publica , acordada per la junta 
de  govern   en  data  3  de  juliol  ,  transcrites  en  el  punt  2.5  del present informe”. 
En relació al segon acord proposat:  “SEGON.  Instar  a l’Ajuntament d’Alcarràs que requereixi a les empreses 
promotores  presentar propostes alternatives per  a  la línia d’alta tensió i  que tinguin el  menor 
impacte possible pel territori i els seus veïns i veïnes,  com  per  exemple  soterrar  la 
línia o utilitzar les infraestructures ja existents com la líniade ferrocarril (TAV Lleida-Saragossa) o carreteres.“. 
Tal  i  com s’ha mencionat  anteriorment, les alternatives d’utilitzar les infraestructures lineals existents han 
quedat descartades tècnicament per part dels promotors i l’administració; i en relació a minimitzar el impacte 
paisatgístic que aquests generen, reconèixer l’esforç dels promotors per tal d’estudiar una alternativa híbrida 
que permeti el desenvolupament d’aquests projecte.  ERCER. Instar a l’Ajuntament d’Alcarràs a sol∙licitar a 
les empreses promotores a que presentin una oferta de participació local en almenys un 20% del projecte, tal 
i  com especifica el Decret llei  24/2021, així com que les empreses promotores ofereixin unes condicions 
avantatjoses en el preu de la llum per als veïns i veïnes d’Alcarràs com a retorn pel municipi. Aquest punt, 
pensem que en la modificació i amb el nou Decret llei d’octubre del 2021 ja contempla l’obligació d’oferir la 
participació als interessants en primer lloc empadronats al municipi. I respecte a condicions avantatjoses ja 
ens  van  explicar  que  no  són  comercialitzadora.  Amb  tot  es  van  oferir  a  establir  converses  amb  la 
comercialitzadora local per tal de poder establir algun possible conveni. A l’Ajuntament van dir que estaven 
oberts a estudiar qualsevol possibilitat a la que esperem que el govern hagi fet els deures.   Convenis de 
col.laboració  en  instal.lar  plaques  solars  a  les  teulades  d’edificis  municipals)  (facilitar-los  tal  com  van 
demanar, una reunió amb la comercialitzadora local principal propietària de la xarxa distribuïdora per la nostra 
zona) etc etc.  Només com a dada, dels 6.200 MW de projectes fotovoltaics que van presentar-se a Catalunya 
en fase de Ponències al 2019, només un 17% (1.055 MW) d’aquesta potència total ha sortit a Informació 
Pública a data d’avui i podran optar per materialitzar-se abans d’expirar els seus terminis del RD23/2020. Els 
projectes d’Alcarràs no només representen un 30% d’aquesta potència, sinó que també suposen un exemple 
d’adaptació  envers  al  constants  canvis  reguladors  del  govern;  un  exemple  de  cooperació  entre  territori, 
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administracions locals i promotors, cal recordar la multitud de reunions tècniques i administratives que han 
realitzat  els promotors amb tècnics dels ajuntaments implicats i  de la Generalitat.  Tanmateix,  després de 
l’última reunió mantinguda amb els promotors, i després de les diferents problemàtiques o conjuntures que 
vam exposar entre tots els grups en relació a que prenguessin consciència que havien de tenir en compte els  
propietaris afectats. Recordeu que entre tots els vam explicar que estem parlant d’unes explotacions molt 
tecnificades i que són un exemple d’innovació agroalimentària. A lo que vam afegir que les indemnitzacions 
havien de ser coherents amb la idiosincràsia d’un territori cuidat com un jardí… a tot això, els promotors van 
mostrar la seva voluntat per tal d’escoltar propostes que repercuteixin en aquests propietaris d’Alcarràs de 
manera  directa. I  ja  acabo….  com  a  ciutadans  del  país  en  que  vivim.  Voldríem  afegir  que  els 
projectes d’Alcarràs  no  només  representen  una  immensa  rellevància  a  nivell  energètic  per  assolir  els 
objectius de Catalunya per la transició energètica (recordem 4.458 MW al 2030 en fotovoltaica sobre terreny i 
19.394 MW al  2050),  sinó que representen també un  FAR per  molts  altres promotors  d’escala  mitjana  i 
municipis veïns i un exemple de que un país tira endavant posant-nos al costat de la emprenedoria i qui sap 
si potser estem sembrant perquè Alcarràs es vagui com un mirall a l’hora de projectar altres tipus d’inversions 
sostenibles que sempre creen riquesa i prosperitat a qualsevol territori. Un mirall del qual prendre exemple 
que no tot és NO… que si les coses es fan bé hi ha molts matisos i amb aquestes inversions fem el possible  
per sortir de l’encotillament burocràtic que fa fugir empreses i conseqüentment llocs de treball. Per aquests 
motius, voldríem fer una crida al sentit de la auto-responsabilitat  de tots els grups i a dóna’ls una vegada més 
el nostre recolzament públic en comptes d’imposar més barreres estèrils que ens poden fer perdre aquests 
projectes  importants per el nostre poble i per al país. Volem afegir un altre punt important…Les regles del joc 
no es poden canviar  després de la  presentació  d’un projecte que compleix  amb tota la  reglamentació  i 
normatives vigents. Si als polítics de la Generalitat no els importa pagar una indemnització milionària a causa 
de la moratòria encoberta i  que sortiria de la butxaca de tots els contribuents en cas que presentin una 
reclamació processal. A nosaltres, com a responsables d’un poble, sí que ens ha d’importar i només faltaria 
que a sobre tinguéssim que fer-nos càrrec d’una part de la indemnització perquè al·leguessin que els hem 
canviat  les regles del  joc, també a mitja partida,  demanant un soterrament que pels motius exposats és 
inviable tècnicament, econòmicament i que suposa una afectació a l’entorn natural superior al traçat aeri. Per 
tot l’exposat, amb un exercici de rugositat extrema, sent conscients de la realitat econòmica del nostre poble i 
tot i respectar totes les opinions. Creiem que els trens passen una vegada. Sinó hi pugem quan toca, ens 
arrisquem a que no es realitzin aquests projectes i al final acabem veient com passen les línies d’alta tensió 
procedents d’altres municipis de la Franja que posaran facilitats i s’emportaran la part bona del pastís. Per 
tots aquests motius. El nostre grup votem desglossat el següent: 1 i 2 on punt en contra, 3 punt a favor, 4 i 5 
ens abstenim perquè no tenen rellevància si no surt aprovada. El nostre vot es en aquest sentit en cadascun 
dels punts perquè on diguem NO als acords és perquè són inviables per la llei vigent. No podem votar a favor 
quan els  acords  xoquen directament  amb els  usos  que es  poden fer  en sol  no urbanitzable  segons la 
legislació i planejament vigent. 

 

4.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés, en primer lloc considera que la 
votació per punts de la moció es una qüestió que hauria d’acceptar el promotor de la mateixa, cosa que 
s’accepta pel portaveu del grup d’ERC Sr. Pelegrí. Continua afegint que cada dia que passa hi ha més pobres 
energèticament.  Els serveis  socials cada dia informa que cada dia augmenten les sol·licituds d’ajuts per 
pobresa energètica, Des de Junts creiem que cada dia que passa sense la implantació d’energies renovables 
a Catalunya, provoquem un empobriment energètic que haurà d’acabar recolzat amb ajudes de subvencions 
a les famílies per poder pagar els subministres, recordem que ahir és va arribar a pagar fins a 300€/MGH, a 
l’últim ple  ja  vam comentar  que  els  dies  de  vent  el  preu  per  megawatt  hora  va  baixar  fins  a  80€,  les 
renovables a Catalunya només son del 6% i la nuclear a 52%. Recorda que em tingut molts espais de debat,  
hem reconegut que es va començar tard en informar als veïns, però hem fet diverses reunions, hem fet 
propostes de modificacions de línies, estem al que es pugui fer jurídicament i sempre buscant la màxima 
indemnització. Lluitem per la menor de les afectacions, hem fet reunions, totes les que han volgut, ens han 
insultat , recorda la conferencia del Sr. Jaume Roman i del Sr. Francesc Mauri als que van portar per explicar  
la necessitat dels parcs solars i les seves afectacions. Estem al costat dels veïns. Però voldria que la moció 
que  presenta  el  grup  d’ERC  la  presenti  també  davant  del  Departament  d’Acció  Climàtica,  a  la  pròpia 
Consellera que també és d’ERC. A la reunió que volien tenir  a Lleida va ser ajornada,  volien saber les 
alternatives previstes al terme de Lleida, entenc que el grup d’ERC faci demagògia, més quan han ajornat les 
tramitacions  modificant  fins  a  2  cops  el  Decret  de  2019,  una  en  2021  i  altra  en  2022,  enrederint  les 
resolucions, quan s’estava parlant d’un pacte per la transició energètica que ja es va ajornar de l’any 2007 al 
2017. El govern d’ERC ha canviat les limitacions  d’ocupació de les zones ocupades, primer el 5% del territori, 
després al 8%, contínuament s’estan modificant les afectacions. Urbanísticament i així ho preveu el nostre 
POUM es poden fer els parcs solars. Pot ser s’hauria d’estudiar les noves zones on es podrien situar nous 
parcs  solars,  creu  que  s’hauria  de  fer  una  modificació  per  tal  d’estudiar  aquest  efecte  ja  que  amb les 
actuacions en tràmit el nostre terme municipal ja ha contribuït amb prou terrenys, quasi 800 Hs. Afegeix que 
hi ha dos dels 7 parcs solars amb autoritzacions ambientals des de el mes de gener, però que urbanisme te 
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paralitzades  l’aprovació  fins  que  no  es  resolgui  la  línia  de  transport  elèctric.  Insistim  que  reunirem  als 
promotors,  amb els  regidors  per  fer  les  explicacions  que calguin,  i  demanarem als  Departaments  de  la 
Generalitat que vinguin al nostre Ajuntament i que s’expliquin. Per tot el manifestat el seu grup s’abstindrà. 

5.- El regidor portaveu del grup d’ERC per al·lusions contesta a la regidora del PSC Sra. Gemma Escar que,  
en relació amb les manifestacions dels tècnics dels promotors de que no podrien usar la línia de l’AVE, 
demana que insti al Subdelegat del Govern de l’Estat que parli amb ADIF i ens doni una informació directa. 
Contesta al grup de SA que semblava que parlava en nom dels promotors d’Ignis i Solaria, però una de les 
propostes es soterrar  pels camins municipals,  si  es passa per camins municipals  no es fa  afectació als 
propietaris. Recordar que a Lleida es proposa un altre traçat i  soterrat. No creu en la possibilitat de que 
caiguin els projectes, solament cal que s’aprovi les declaracions d’impacte ambiental, no creu que sigui cert la 
amenaça que fa mala olor. Insisteix que soterrar pels camins no es tan complicat. Insisteix que estan al costat 
dels veïns, de tots, per evitar tant impacte ambiental. Certament, urbanísticament és legal, però es va aprovar 
a  Lleida  es  va  aprovar  una modificació  del  POUM,  i  es  va  evitar  fer-ho,  pensa que s’afecta  a  d’altres 
municipis, a tot el territori comarcal, cal veure que faran la resta de municipis afectats. Reitera que no volen  
posar barreres, estem a favor de les energies renovables i dels parcs solars, però no estem d’acord amb les 
línies d’AT i de la forma projectada. Ni tampoc estem d’acord en que l’ajuntament no hagi fet res per evitar-ho. 
S’ha de vetllar per la configuració del nostre territori, cal evitar més complicacions i noves línies aèries. A 
JxCat li reitera que estan a favor de les renovables que calen petits, mitjans o grans parcs, estem lluitant per 
buscar alternatives alternatives, però l’ajuntament no ha fet la consulta a ADIF, soterrar la línia pels camins 
s’ha de consensuar, demana que s’indemnitzin danys i perjudicis i que estarien conformes en pagar.  

6.- L’Alcalde Sr. Jordi Janés replica que ja s’ha parlat de soterrar i han rebut explicacions, s’han escoltat totes 
les parts, que no tenim tècnics especialistes en renovables com si els té Lleida o la Generalitat. 

7.- El regidor Sr. Pelegrí li respon que calen estudis de tècnics especialistes, que a Lleida i als Departament 
de la  Generalitat  estan treballant.  Que està prevista  una reunió  amb la  Paeria  de Lleida amb l’Alcalde, 
desconeix amb qui parla de l’Ajuntament però això es el que li diuen a ell. I recorda que els projectes estan en 
tràmit i 2 ja tenen aprovat la DIA, cal modificar el POUM l’ha dit moltes vegades per evitar la estesa de línies 
elèctriques. El regidor Sr. Jordi Castany afegeix que existeix una fórmula de compra-venda d’energia entre 
empreses i els ciutadans pretén pactar el preu a llarg termini amb la comercialitzadora, perquè la productora 
no pot vendre directament amb els particulars, es el que es denomina la fórmula PPA pràctica que podria 
encaixar al municipi.

8.- La regidora Sra. Gemma Escar respon que no té inconvenient en parlar amb qui sigui per contactar amb 
ADIF, però entén que és la Generalitat la competent en les autoritzacions i qui té més pes, que pot parlar  
directament, l’estranya que li demani a ella quan la Generalitat com a competent no l’ha fet.

9.- El regidor Sr. Manel Esquerra respon que li sembla perfecte la fórmula de les PPA podria ser una proposta 
que podrien acceptar les promotores. Creu que ha parlat del tema molt rigorosament, el nostre POUM no pot 
prohibir les plantes solars quan ho permet la Llei i fa dos anys que parlem i ningú havia posat el problema a 
sobre la taula. Que quedi clar que Lleida va suspendre llicències i modificar el POUM perquè tenia diversos 
parcs solars  al  costat  dels  polígons industrials  i  també moltes línies elèctriques  de  transport.  Quin país 
tindrien sense Ave, ni plantes, ni línies, ni autopistes, no sóm capaços de convenir les coses amb una situació 
econòmica tan delicada com té l’ajuntament, podrien reduir impostos, ampliar les inversions sense tenir que 
fer crèdits. Esquerra es contradiu, no podem evitar ni prohibir les plantes. Si proliferen les plantes petites 
tindrem el terme ple de línies, la energia de les plaques que estan a les teulades no es poden evacuar perquè 
les línies no estan preparades per assumir aquesta producció extraordinària. Creu que JxCat i ERC van junts, 
sinó arriben aquests ingressos s’haurà d’incrementar els impostos, apostem tots per la emprenedoria i haurà 
un abans i un després pel nostre poble.

10.-  La regidora del  grup de JXCAT Sr.  Ester Ibars,  diu que si  la regidora del  PSC Sra. Gemma Escar 
intentarà parlar amb ADIF  demana que el Sr. Santi Pelegrí ens informi del que estan fent els Departaments 
competents de la Generalitat que són d’Esquerra, que expliquin les alternatives que tenen. L’Alcalde Sr. Jordi 
Janés afegeix que si   els Departaments de la Generalitat  estan col·lapsats no és culpa de l’ajuntament.  
Recorda que la proposta als veïns la va donar la Directora General d’Energia que en una reunió amb el 
Delegat del Govern de la Generalitat i els alcaldes afectats per la línia, va dir s’obligaria a soterrar la línia. 
Aquí  parlem solament  d’una  línia,  si  fem parcs  més petits  i  dispersos,  quantes  línies  mitges  tindríem?. 
L’Ajuntament no ha estat informat directament pels departaments competents de la Generalitat,  creu que 
s’hauria d’estudiar una nova modificació del POUM per regular noves implantacions de parcs solars, creu una 
bona proposa lo de la formula PPA. La Consellera del Departament d’Acció Social ha visitat el poble en vaires 
ocasions però mai ha vingut a l’Ajuntament encara per parlar d’aquest tema i no veu que se l’hagi fet cap 
manifestació  contra  ella.  Creu que ens  calen  els  ingressos de  les  plantes.  Que cal  reflexionar  sobre  la 
impossibilitat de les actuals línies elèctriques per assumir la producció de les teulades dels particulars, com 
passa amb la Cooperativa que no la pot vendre i solament la te com autoconsum. No ens poden enganyar 
tenim molts projectes encallats. 
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11.- El Sr. Pelegrí insisteix que una gran part de la responsabilitat és de l’Alcalde i  l’equip de govern. El 
Regidor Sr. Castany afegeix que ja saben que les línies de transport actual no poden recollir tota la producció 
excedent de les plaques per autoconsum, cal fer un pla per millorar les xarxes i estan pendents d’uns ajuts ja 
previstos per l’estat que ha de lluitar contra l’oligopoli de les grans empreses comercialitzadores.  L’Alcalde Sr. 
Janés respon que cal que es faci i es posin les piles. 

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 12 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, 
s'aprova en la forma següent:

Acord Votació Resultat

PRIMER.  Instar  a  l’Ajuntament  d’Alcarràs  a 
emprendre  les  accions  jurídiques  i 
administratives  necessàries  per  evitar  la 
construcció de la línia aèria d’alta tensió tal com 
està projectada i que suposa un greu impacte 
pel territori i pels seus veïns i veïnes.

5  vots  a  favor  dels  regidors  del  grup 
d’ERC.

5 vots d’abstenció dels regidors dels grups 
de JxCAT i PSC.

2 Vots en contra dels regidors del grup del 
PSA.

Aprovat

SEGON.  Instar  a  l’Ajuntament  d’Alcarràs  que 
requereixi a les empreses promotores presentar 
propostes alternatives per a la línia d’alta tensió 
i  que  tinguin  el  menor  impacte  possible  pel 
territori  i  els  seus  veïns  i  veïnes,  com  per 
exemple  soterrar  la  línia  o  utilitzar  les 
infraestructures  ja  existents  com  la  línia  de 
ferrocarril (TAV Lleida-Saragossa) o carreteres.

5  vots  a  favor  dels  regidors  del  grup 
d’ERC.

5 vots d’abstenció dels regidors dels grups 
de JxCAT i PSC.

2 Vots en contra dels regidors del grup del 
PSA.

Aprovat

TERCER.  Instar  a  l’Ajuntament  d’Alcarràs  a 
sol·licitar  a  les  empreses  promotores  a  que 
presentin  una  oferta  de  participació  local  en 
almenys  un  20%  del  projecte,  tal  i  com 
especifica el Decret llei 24/2021, així com que 
les  empreses  promotores  ofereixin  unes 
condicions avantatjoses en el  preu de la llum 
per  als  veïns  i  veïnes
d’Alcarràs com a retorn pel municipi.

7  vots  a  favor  dels  regidors  dels  Grups 
d’ERC i de SA.

5 vots d’abstenció dels regidors dels grups 
de JxCAT i PSC.

Aprovat

QUART.  Demanar  al  Departament  d’Acció 
Climàtica, Alimentació i Agenda Rural que tingui 
en consideració que existeixen alternatives que 
minimitzen  l’impacte  ambiental  a  l’hora  de 
realitzar l’autorització del projecte.

5  vots  a  favor  dels  regidors  del  grup 
d’ERC.

5 vots d’abstenció dels regidors dels grups 
de JxCAT i PSC.

2 Vots en contra dels regidors del grup del 
PSA.

Aprovat

CINQUÈ.  Traslladar  els  acords  anteriors  al 
Departament  d’Acció  Climàtica,  Alimentació  i 
Agenda Rural de la Generalitat de Catalunya, a 
la  Delegació  del  Govern  de  la  Generalitat  de 
Catalunya  a  Lleida,  al  Consell  Comarcal  del 
Segrià i als ajuntaments de Lleida i Albatàrrec.

5  vots  a  favor  dels  regidors  del  grup 
d’ERC.

5 vots d’abstenció dels regidors dels grups 
de JxCAT i PSC.

2 Vots en contra dels regidors del grup del 
PSA.

Aprovat

7.- Expedient 1683/2022. MOCIÓ DE SUPORT ALS JUTGES DE PAU.
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Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 6 de juliol de 2022 que consta a 
l’expedient.

Seguidament l’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

S’han  formulat  moció,  de  conformitat  amb  allò  que  preveu  l'article  97  del  Reglament  d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre. El  
grup municipal de JXCAT proposa sotmetre a la consideració del ple l’aprovació, amb el recolzament dels 
grups municipals d’ERC, SA i PSC, de la següent moció:

Dona lectura el portaveu de JXCAT, l’Alcalde Sr. Jordi Janés:

“MOCIÓ DE SUPORT ALS JUTGES DE PAU

El Projecte de la Llei Orgànica d'Eficiència Organitzativa del Servei Públic de Justícia que està en tràmit a les 
Corts Generals, contempla suprimir la figura dels jutges de pau.

Davant d’aquest fet, el món municipal vol manifestar el seu posicionament en contra de l’adopció d’aquesta 
mesura i la necessitat de mantenir els jutges de pau, si més no, a Catalunya.

A Catalunya, els jutges de pau son un instrument de la justícia que amb un marcat caràcter tradicional i molt 
propis  del  nostre país han demostrat  al  llarg de la  història  la  seva utilitat  i  eficàcia  en la  resolució  dels 
conflictes.

Actualment, els jutjats de pau, són presents a 898 dels 947 municipis, abastant pràcticament tot el territori de 
Catalunya.  Esdevenen,  alhora,  un  model  de  justícia molt  propi  de  Catalunya,  essencial  per  a  la  seva 
proximitat i al servei de la gent, ja que els jutges de pau són persones que coneixen el municipi i tenen una 
actuació basada sobretot en la mediació.

Els jutjats de pau conformen l'estructura judicial més àmplia a Catalunya i són competents en els àmbits civil, 
penal i de Registre Civil.

La figura del jutge de pau és l’única institució de justícia que és plenament democràtica, ja que és escollida 
pel Ple Municipal que representa la voluntat popular, i gaudeix per això d’una major confiança i respecte dels 
veïns. Per aquest motiu els jutges de pau coneixen i entenen la realitat local i social sobre la qual exerceixen 
les seves responsabilitats.

L’eliminació dels jutges de pau suposa un buidatge de competències reconegudes a l'Estatut d'Autonomia de 
Catalunya i  per  tant  una  laminació  de  l’autogovern.  Suprimir  aquesta  figura  allunyarà  la  justícia  de  la 
ciutadania, l'encarirà i augmentarà la litigiositat als jutjats, fent qualsevol alternativa més ineficient i menys 
eficaç.

Ens  trobem,  doncs,  amb  un  nou  intent  d’uniformització  del  Govern  espanyol,  un  atac  directe  a  les 
competències que ens atorga l'Estatut, un atac que allunya el ciutadà de la justícia, que allunya la justícia de 
la democràcia, que fa la justícia més cara i, per tant, més ineficient, i que ignora l’opinió dels municipis.

És per tot això que el grup municipal proposa l’adopció dels següents acords:

ACORDS

Primer.- Manifesta el seu suport a la tasca que realitzen els jutges i jutjats de pau de forma eficient i eficaç a 
favor de la proximitat de la justícia al territori i a les persones en la resolució dels conflictes.

Segon.-  Insta el govern  de l’Estat  i els grups  parlamentaris  de  les  Corts  Espanyoles  a la  modificació  del 
Projecte de la Llei Orgànica d'Eficiència Organitzativa del Servei Públic de Justícia en el sentit de no suprimir  
els jutges de pau i mantenir, a Catalunya, les seves funcions.

Tercer.- Comunicar l’adopció d’aquests acords al Congrés dels Diputats, al Senat, al Parlament de Catalunya, 
al Ministeri de Justícia, al Departament de Justícia de la Generalitat de Catalunya, a l’Associació Catalana de 
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Municipis, a la Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació de Municipis per la Independència.

Quart.-  Rebutjar  l’eliminació dels Jutjats de Pau i  defensar  la seva permanència en els municipis  per  la 
important tasca activa de mediació que exerceixen.

Cinquè.- Reivindicar la rellevant funció de justícia de proximitat que exerceixen en l’àmbit municipal, que evita 
la demora dels conflictes veïnals i agilitza i alleugera la mateixa administració de justícia.

Sisè.- Reforçar la informació a través dels mitjans de comunicació de l’ajuntament de la tasca que realitzen 
els Jutjats de Pau i identificar el Jutge/Jutgessa de Pau del municipi.

Vista la proposta d’aprovació de les dues mocions, s’obre deliberació i, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) 
del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar que es donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escar manifesta conformitat.

2.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta conformitat, són coneixedors 
dels pobles i poden ajudar a evitar conflictes. 

3.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta conformitat però proposa afegir 
els punts 4,5 i 6 transcrit recollint les propostes de l’ACM de forma genèrica.

4.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta conformitat amb la 
proposta d’acord afegint els 3 nous punts de l’ACM.

Posada a votació la proposta, amb l’afegit dels punts de la moció de l’ACM, amb l'assistència de 12 dels 13 
regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova per unanimitat.

8.- Expedient 1861/2022. MOCIÓ EN DEFENSA DE LA IDONEÏTAT DE LA INSTAL·LACIÓ D'UNS PARCS 
SOLARS EN EL LATIFUNDI DE MONTAGUT.

Atès el dictamen de la Comissió informativa de Governació celebrada el dia 6 de juliol de 2022 que consta a 
l’expedient.

Seguidament l’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

El  grup  municipal  de  SA formula  moció,  de  conformitat  amb allò  que preveu l'article  97  del  Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre. Proposa sotmetre a la consideració del ple l’aprovació de les següents mocions:

Dona lectura de la moció el portaveu del grup de SA el Sr. Manel Ezquerra Tomàs.

MOCIÓ  EN  DEFENSA  DE  LA  IDONEÏTAT  DE  LA  INSTAL·LACIÓ  D'UNS  PARCS  SOLARS  EN  EL 
LATIFUNDI DE MONTAGUT.
 
En els últims mesos hem vist com ha sortit a debat, en diverses vegades, els projectes dels parcs solars 
d’Alcarràs  que sumen 400 MW de potència  a  Alcarràs.  Aquestes instal·lacions  estan  projectades  en  un 
latifundi dedicat a l'agricultura industrial cerealística.

En  la  confecció  dels  projectes  s'han  tingut  en  compte  criteris  com  la  classificació  del  sòl,  la  seva 
aptitud agrològica, el seu valor natural, els espais protegits o inclosos al PEIN, els espais de connectivitat 
ecològica, entre altres. Després de l'anàlisi per part dels tècnics municipals, en tots els casos, els promotors 
s'han adaptat per complir amb les normatives vigents que marca la Generalitat i el nostre POUM.
 
Hem de ser conscients que Catalunya porta un retard evident respecte a la Transició Energètica que avança 
pas a pas en tota l’UE. Pel que fa a Lleida, també estem pràcticament a zero en implantació de renovables,  
igual com ho estan les altres províncies catalanes. 
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Tot i que el sistema elèctric espanyol està interconnectat, és inacceptable que hi hagI veus que anunciïn 
sense  rigor  que  l’energia  que  es  produirà  a  Montagut  sigui  per  BCN.  Els  parcs  solars  de  Montagut 
generaran aproximadament  826 GWh/any,  energia  per  abastir  258.000  persones.  No obstant,  el  consum 
elèctric és molt més que la electricitat de les nostres llars, se li ha d’afegir el consum industrial, tèrmic i de 
mobilitat que esperen descarbonitzar-se un 50% al 2030 i la seva totalitat al 2050.

Tal i com explica els informes dels estudis TE21 elaborats al 2017 per tots els municipis i comarques de 
Catalunya i que continuen sent a data d’avui un referent, la potència elèctrica necessària al Segrià és de més 
de 800 MW (el doble que els projectes d’Alcarràs) per cobrir el consum i més de 1.600 MW per tal de garantir 
el subministrament i fer front a l’emmagatzematge i a les pèrdues de distribució. El mateix estudi, determina 
que  Alcarràs  requeriria  fins  a  100  MW instal·lats. Per  tant,  és  clar  i  colpidor  que  l’energia  generada  a 
Montagut es distribuirà per Alcarràs i la resta de municipis del Segrià, i que serà una primera pedra per la 
transició energètica de tota la província. En termes d’inversió associada, aquest mateix estudi recull que es 
requeriran més de 1.700 milions d’euros per tal de dur a terme la transició al Segrià i més de 100 milions 
d’euros al municipi d’Alcarràs.

En tot cas, l'energia que anirà a BCN serà la procedent de l'Aragó mitjançant les línies MAT que si estan 
avançant amb les tramitacions. Hem de reconèixer que no hauria estat així, si a Catalunya haguéssim estat 
àgils en regular una implantació de renovables amb mesures urgents, tal com la Gencat va anunciar en el 
decret Llei 16/2019, a la vegada que a Catalunya haguéssim estat capaços de distribuir-la equitativament per 
tot el territori català en els espais aptes per aquestes necessitats. Per exemple; la Diputació de Girona i la 
UDG, van presentar un estudi que contempla que de les 591.000 hectàrees de la totalitat de les comarques 
gironines, 14.337 són aptes i 983 molt aptes per a la implantació de renovables. Però malauradament també 
segueixen pràcticament a zero. Per tant, a cada província hi ha espai suficient per arribar als objectius de la 
transició energètica previstos abans del 2030 i 2050 i que les renovables poden conviure amb l'agricultura 
tradicional de cada comarca. El nombre d'hectàrees necessàries per a la implantació de renovables, com 
podem veure, és totalment compatible amb la sobirania alimentària que tots també veiem com imprescindible.
 
Atès que al terme municipal d'Alcarràs comptem amb un dels últims grans latifundis de la comarca del Segrià, 
el qual ha contribuït al fet que sigui atractiu aquest projecte gràcies a la proximitat amb les subestacions 
lleidatanes on han d'evacuar l'electricitat. Per aquest motiu, Alcarràs està davant d'una conjuntura important 
pel que fa a la necessitat d'aconseguir uns ingressos importants amb impostos per al poble. Una necessitat 
peremptòria  per  evitar  cap  pujada d'impostos  en  els  pròxims anys  i  d’aquesta  manera  també es  pugui 
augmentar  el  capítol  d'inversions  considerablement  per  tal  d’adaptar  les infraestructures,  els  carrers,  els 
camins  i  els  serveis  a  les  necessitats  del  poble.  En  aquestes  circumstàncies,  els  polítics  hem  de  ser 
responsables en explicar les realitats econòmiques de la Casa Gran, la casa de tots. Si no apliquem el sentit 
comú, estarem abocats a l'efecte contrari. Tanmateix, ens hem de comprometre a destinar part dels ingressos 
a suavitzar l'altíssima càrrega fiscal que patim i l'altra part en augmentar aquest capítol d'inversions per tal 
que el nostre municipi, continuï sent el motor agroalimentari del Baix Segrià a la vegada que ens obrim a les 
noves tecnologies i a fomentar l’economia circular. 
 
Atès  que es  tracta  d'un  projecte  que pot  aportar  prosperitat,  riquesa  i  diversificació  d'oportunitats  a  les 
persones que vivim en el territori, com qualsevol projecte de grans dimensions, també és evident que hi ha 
aspectes negatius com són les afectacions a les propietats privades en el traçat de la línia d'evacuació. Per 
aquest motiu, hem de donar suport a les inquietuds dels propietaris afectats pel pas de la línia d'evacuació, 
amb unes indemnitzacions justes i adaptades al nostre territori per part dels promotors i treballar per la cerca 
de mesures extraordinàries que compensin aquestes propietats.  Explicant  les afectacions amb la  realitat 
tècnica existent i a la que s'han hagut d'adaptar per complir amb les normatives vigents.
 
Atès que de manera implícita, el desenvolupament d'aquests projectes comportarà per Alcarràs altres efectes 
positius com són; la instal·lació d'una planta de tractament de dejeccions ramaderes dins de la mateixa finca, 
la creació d'aproximadament 800 llocs de treball en la fase de construcció dels parcs solars (12 mesos), i 20 
llocs de treball fixos pel control i manteniment dels parcs, la possible dinamització i contractació d'empreses 
de serveis locals, el possible conveni de restauració d'un patrimoni històric com és el bé cultural d'interès local 
de  la  Casa de  Montagut,  unida  amb la  possibilitat  de  destinar  els  seus  usos  amb la  fusió  d'un  centre 
d'interpretació  del  món  rural  conjuntament  amb  un  centre  d'estudis  formatius  en  energies  renovables. 
Aquestes mesures augmentaran les possibilitats d'atreure futures inversions que proporcionin diversificació i 
riquesa en el territori.

Un  altre  tema  important,  també,  és  l'alliberament  de  l'aplicació  d'adobs  químics  i  orgànics  en  les  800 
hectàrees que fan falta per als projectes, conjuntament amb una aplicació d'adobs més sostenible en la resta 
del terme municipal, alleugeraria la contaminació de nitrats en el subsòl, obrint la possibilitat de deixar de ser 
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zona vulnerable per contaminació dels aqüífers.

I com no, tal com hem apuntat anteriorment, la cerca de finançament de l'Ajuntament amb els impostos que 
generaran aquests parcs solars per tal de continuar treballant per fer d'Alcarràs un centre d'operacions de 
la bio economia circular.

 
Un Ajuntament ha de tenir cura en generar prosperitat, emprenedoria i inversions al seu municipi. És el pal de 
paller per tal que amb els ingressos afegits en concepte d’impostos, pugui augmentar el capítol d’inversions 
que necessita  un  poble i  les  que necessita  un terme municipal  tan extens,  on sens dubte,  ens ajudarà 
positivament en el bon desenvolupament de l'agricultura i la ramaderia. Tanmateix, pot afavorir la creació d'un 
altre motor econòmic, creant  més diversificació d’oportunitats a tota la ciutadania Alcarrassina.
 
Proposem al Ple de l’Ajuntament d’Alcarràs, l’adopció dels següents

ACORDS: 

Primer: Amb la responsabilitat que ens pertoca com a regidors i regidores de l'Ajuntament d'Alcarràs, hem de 
valorar, ponderar i primar les decisions en benefici de l'interès general. Aparcant debats estèrils i d'ideologia 
política.

Establir  la  creació  d'una  comissió  de  treball  per  buscar  consensos  i  UNITAT  amb  aquesta  decisió 
transcendental per al futur d'Alcarràs.
 
Segon: Comunicar  al  Govern de la  Generalitat  de Catalunya,  aquesta moció i  l'acord unitari  del  plenari 
municipal d'Alcarràs per tal d'agilitzar la implantació dels parcs solars a la finca latifundi de Montagut.
 
Tercer: Instar a la Generalitat de Catalunya per tal que actuï amb la màxima celeritat en les tramitacions dels 
projectes i d'aquesta manera no posar en risc la viabilitat davant de l'esgotament de terminis contemplats en 
el Real Decreto Ley 23/2020 on es requeria a les plantes projectades la obtenció de la Declaració d’Impacte 
Ambiental (DIA) a l'abril del 2022, ara prorrogat al gener de 2023 i obtenir l'autorització administrativa prèvia 
(AAP) al juliol del 2022, ara prorrogat al abril del 2023 o bé, els projectes cauran, els promotors perdran els 
punts de connexió i la demanda elèctrica de Catalunya haurà de dependre exclusivament de l'Aragó a través 
de la línia MAT (publicada al BOE d'11 de novembre 2021).

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp manifesta que ja l’han debatut en la 
moció anterior i votaran a favor de la moció

2.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta que no poden estar d’acord amb el 
primer acord cal  aparcar  els debats  estèrils i  la ideologia política.  Poden estar  d’acord amb el  segon amb 
condicions, però estan d’acord amb el tercer punt, ja que s’han iniciat els tràmits dels 7 projectes presentats que 
estan en el final del tràmit d’informació pública, per això s’abstindran.

3.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta que estan a favor del 
primer i del segon punt, si a les reunions i als consensos, però ha trobat a faltar en les mocions presentades pels  
dos grups municipals un consens, ells volen estar al mig, al costat dels parcs solars però també al costat dels  
afectats, per això s’abstindran.

4.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra respon a ERC que no es un debat estèril ni  
polític, sol pensen en els interessos partidistes, després de 2 anys que es van presentar els projectes encara 
estan en tràmit, cosa que no ha passat en altres comunitats autònomes. A JxCAt que quan es parla amb els  
afectats no s’han exposat be les coses, es culpa del govern, sembla que s’amaguin estratègies polítiques, però el  
cert es que s’ha fet un monstruo ben gros, a l’aprovar la moció d’ERC ens obliguem atacar jurídicament les línies 
proposades. Ningú es vol mullar, ni ERC ni JXCAT, però recordar que es molt important pel poble evitar tenir que 
incrementar impostos.

5.- El Sr. Pelegrí replica que des d’ERC dormen molt tranquils, defensem els parcs, és un bé pel poble, però 
no amb les condicions proposades per les empreses.
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6.- L’Alcalde replica que no es un debat estèril, creu que és enriquidor, s’han abstingut a les dos mocions, es  
troben al mig, cadascú es posiciona com vol, tenim criteri propi i representem a la gent.

7.- El regidor d’ERC Sr. Jordi Castany apunta que a l’Estat les plantes s’aproven inicialment amb un real 
decret, però després s’inicia un procés on es presenten els diferents informes sectorials, tampoc es senzill.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova 
per 4 vots a favor dels regidors de grup municipal de SA i del PSC, amb 9 abstencions dels regidors del grup  
municipal del ERC i de JXCAT. 

9.- Expedient 531/2022. ESMENA D’ERROR MATERIAL DE TRANSCRIPCIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL 
NÚM.  24  REGULADORA  DE  L’IMPOST  SOBRE  L’INCREMENT  DEL  VALOR  DELS  TERRENYS  DE 
NATURALESA URBANA.   

L’Alcalde-President, per raons d’urgència, proposa al Ple incloure la deliberació i votació de l’esmentat punt, no 
inclòs a l’ordre del dia. Proposant al ple que ratifiqui la inclusió en virtut de l’establert a l’art. 82.3 del Reglament  
d’organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals. Aprovat per R.D. 2568/1986, de 28 de 
novembre.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova 
per unanimitat.

ANTECEDENTS:

Observat error relatiu a les bonificacions de l’impost en les herències on es volia establir fins al 2 on. grau de 
parentesc en l’acord del Ple del dia 4 d’abril de 2022, en el que es va aprovar la modificació de l’Ordenança fiscal 
núm. 24 reguladora de l’Impost sobre l’increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana, i en la publicació 
definitiva de la modificació publicada al BOP núm. 103, del dia 30 de maig de 2022.

En virtut  de  l’establert  a  l’art.  109  de  la  Llei  39/2015,  d’1  d’octubre,  del  Procediment  Administratiu  Comú, 
s’estableix en el seu apartat segon que: “2.  Les Administracions Públiques podran, així mateix, rectificar en 
qualsevol moment, d’ofici o a instancia dels interessats, els errors materials, de fet o aritmètics existents en els 
seus actes.

Igualment l’art. 39.3 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre determina que, excepcionalment, podrà atorgar-se eficàcia 
retroactiva als actes quan es dictin en substitució d’actes anul·lats, com quan produeixen efectes favorables als  
interessats, sempre que els supòsits de fet necessaris existeixin ja en la data a que es retrotragui  la eficàcia de 
l’acte i aquesta no lesioni drets o interessos legítims de d’altres persones. 

Es proposa per l’Alcaldia l’adopció del següent:

ACORD:

Primer.- Esmenar l’error material de transcripció observat en l’acord del Ple del dia 4 d’abril de 2022, en el que es 
va aprovar la modificació de l’Ordenança fiscal núm. 24 reguladora de l’Impost sobre l’increment del valor dels  
terrenys de naturalesa urbana, i en la publicació definitiva de la modificació publicada al BOP núm. 103, del dia 30 
de maig de 2022, de tal forma que

ON DIU:

“Article 4. Exempcions i bonificacions

/....
4. Es concedirà una bonificació del 95 % de  la quota íntegra de l’Impost en les transmissions de terrenys i en 
la transmissió o constitució de drets reals de gaudiment limitatiu del domini de tots els béns immobles del 
causant realitzades a títol lucratiu per causa de mort a favor dels descendents de segon grau i adoptats els 
cònjuges i els ascendents de segon grau i adoptants.
/....
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HA DE DIR:

/....
4. Es concedirà una bonificació del 95 % de  la quota íntegra de l’Impost en les transmissions de terrenys i en 
la transmissió o constitució de drets reals de gaudiment limitatiu del domini de tots els béns immobles del 
causant realitzades a títol lucratiu per causa de mort a favor dels descendents de primer i de segon grau i 
adoptats els cònjuges i els ascendents de primer i de segon grau i adoptants.
/....

Segon.- Publicar en el B.O.P. de Lleida i al Tauler d’anuncis municipal l’esmenta anterior, fent constar que, en 
virtut de l’establert a l’art. 39.3 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, l’esmena causarà efectes retroactius a partir del  
dia següent a la data de la publicació de l’aprovació definitiva de l’acord de modificació de l’ordenança fiscal 
efectuada al BOP núm. 103, del dia 30 de maig de 2022.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova 
per unanimitat.

B) PART DE CONTROL

10.-    Expedient  484/2022.  COMUNICACIÓ  DE  DECRET  DE  L’APROVACIÓ  DE  LA LIQUIDACIÓ  DEL   
PRESSUPOST DE 2021.

Atès el  dictamen de la  Comissió  informativa d’Hisenda celebrada el  dia  6 de juliol  de 2022 que consta  a 
l’expedient.

Per l’Alcaldia en compliment de l’establert a l’art.191 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes 
locals, aprovat per R.D.L. 2/2004, de 5 de març, es comunica al Ple que per Decret de l’Alcaldia núm. 2022-
665 del dia 14/06/2022, on es va dictar resolució aprovatòria de la liquidació de l’exercici pressupostari de 
2020, del contingut següent:

“RESOLUCIÓ D'ALCALDIA

L’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

Vist que en data 8 de juny de 2022, es va incoar procediment per aprovar la liquidació del Pressupost de 
l'exercici 2021

Vist  que va  ser  emès informe d'Intervenció,  de conformitat  amb l'article  191.3 del  Text  Refós de la  Llei 
d'Hisendes Locals aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març. 

La liquidació del Pressupost dóna un resultat de 2.504.991,41- Euros,  descomptats els saldos de dubtós 
cobrament, dels quals 748.928,25 € es troben afectats a despeses amb finançament afectat.

Després de l’elaboració d’un estat comprensiu de les operacions de la Liquidació del Pressupost que han 
d’incorporar-se al pressupost immediat següent, dins del seguiment dels projectes amb finançament afectat, i 
que ascendeix a la quantitat  total  de 813.239,44 ,-  euros,  cal  especificar  que el  seu finançament  queda 
distribuït de la següent manera:

 Romanent de tresoreria afectat a despeses amb finançament afectat : 592.977,21 ,- euros 
(per romanent afectat a despeses que tenen un finançament aliè específic).
 A càrrec del Romanent de tresoreria per despeses generals: 122.196,69 ,- euros (per les 
despeses incorporades finançades amb aportació municipal).
 A  càrrec  de  compromisos  ferms  d’aportacions  afectats  a  determinats  romanents: 
98.065,54,- euros.  
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D’aquesta manera de l’esmentada Liquidació del Pressupost es dedueix el següent Romanent disponible:

Romanent de tresoreria total 3.999.167,65
Saldos de dubtós cobrament 1.494.176,24

Romanent  de  tresoreria  afectat  a  despeses  amb  finançament 
afectat

592.977,21

Romanent de tresoreria afectat per excessos de finançament 155.951,04
Romanent de tresoreria per a despeses generals 1.756.063,16
Contrets pendents d’aplicar a pressupost (compte 413) 272,84
Devolucions d’ingressos pendents de pagament (compte 418) 404.08
Romanent disponible ajustat 1.755.386,24

Quantitat  utilitzada  a  càrrec  del  romanent  de  tresoreria  per 
despeses generals (per projectes amb finançament afectat)

122.196,69

Romanent disponible 1.633.189,55

Vist que es va emetre Informe del càlcul de l'Estabilitat Pressupostària i la Sostenibilitat Financera.

 

Vist que es va emetre informe-proposta per part de la Secretaria d'aquest Ajuntament. 

De conformitat amb l'article 191.3 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat per 
Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març i amb l'article 90.1 del Reial decret 500/1990, sobre matèria 
pressupostària.

 

RESOLC

 

PRIMER. Aprovar la liquidació del Pressupost General de 2021

Resultat Pressupostari:

1. (+) DRETS RECONEGUTS NETS 10.325.789,31

2. (-) OBLIGACIONS RECONEGUDES NETES 9.126.977,91

  RESULTAT PRESSUPOSTARI DE L’EXERCICI 1.198.811,40

3. (+) Crèdits finançats amb romanent general 114.222,15

4. (+) Desviacions de finançament negatiu 600.122,47

5. (-) Desviacions de finançament positiu 945.666,85

  RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT 967.489,17

Romanent de Tresoreria:

1. (+) DEUTORS PENDENTS DE COBRAMENT A FI D’EXERCICI 4.182.086,93
Del Pressupost d’Ingressos. Ppt. Corrent 1.549.404,26
Del Pressupost d’Ingressos. Ppt. Tancat 2.598.820,86
D’altres operacions no pressupostàries 33.861,81

2. (-) CREDITORS PENDENTS DE PAGAMENT A FI D’EXERCICI 1.175.040,77
Del Pressupost de Despeses. Ppt. Corrent 467.159,92
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Del Pressupost de Despeses. Ppt. Tancat 393,25
D’altres operacions no pressupostàries 707.487,60

3. PARTIDES PENDENTS APLICACIÓ 4.552,68

(-) Cobraments efectuats pendents aplicació 55,73
(+) Pagaments efectuats pendents aplicació 4.608,41

4. (+) FONS LÍQUIDS EN LA TRESORERIA A FI D’EXERCICI 987.568,81

ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL 3.999.167,65
5. SALDOS DE DUBTÓS COBRAMENT 1.494.176,24

6.
ROMANENT TRESORERIA AFECTAT A DESPESES AMB FINANÇ. 
AFECTAT

748.928,25

ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES GENERALS 1.756.063,16

SEGON. Donar compte al Ple de la Corporació en la primera sessió que aquest celebri, d'acord amb quant 
estableixen els articles 193.4 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat per Reial 
decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i 90.2 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril.

TERCER.  Ordenar la remissió de còpia d'aquesta Liquidació als òrgans competents, tant de la Delegació 
d'Hisenda com de la Comunitat Autònoma”

El Ple es dona per comunicat.

11.- Expedient  JGL/2022 diversos. COMUNICACIÓ DE DECRETS DE L'ALCALDIA I ACORDS DE LA 
JUNTA DE GOVERN. 
 
 
Atès el dictamen de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 06 de juliol de 2022. 
 
L'Alcalde-President comunica al Ple els Decrets de l'Alcaldia i les resolucions de la Junta de Govern, acordats 
en virtut de les seves competències, que consten a les actes comunicades als regidors, del resum següent: 
 

Expedient  JGL/2022/10. Núm. 10/2022. Acta sessió ordinària del dia 28/04/2022.

1.- Aprovació de les ates de les sessions anteriors: -Núm. 09/2022. Ordinària celebrada el dia 07 d’abril de 
2022.
2.- Exp. 932/2022. Comunicació població INE proposta inicial 01/01/2022: 9621 habitants.
3.- Exp. 510/2022. Modificació d'Ordenança Fiscal General reguladora de preus públics: preu públic Curs de 
formació manipulació d’aliments.
4.- Comunicació de Decrets de l’Alcaldia: del núm. 374 del 08/04/2022 al núm. 470 del 28/04/2022.

Expedient  JGL/2022/11. úm. 11/2022. Acta sessió Extraordinària del dia 05/05/2022.

Únic.-  Exp.  38/2022.  Concessió  de  subvenció  directa  o  nominativa.  subvencions  a  entitats  esportives, 
culturals, socials i educatives.

Expedient  JGL/2022/12. Núm. 12/2022. Acta sessió ordinària del dia 26/05/2022.

1.-  Aprovació  de  les  ates  de  les  sessions  anteriors:  -Ordinària  celebrada  el  dia  28  d’abril  de  2022  i 
extraordinària del dia 05/05/2022. 
2.- Expedient 1165/2022. Comunicació de Decret d’aprovació Projecte bàsic i d’execució de reforma de les 
Escoles de Baix habilitació d’espai municipal per allotjar l’espai físic Bio-Hulab
3.-  Expedient 1794/2016.  Comunicació sobre qüestió relativa a controvèrsia  sobre titularitat  de porció  de 
terreny provinent de finca gestionada per l’I.R.Y.D.A.
4.- Comunicació de Decrets de l’Alcaldia: del núm. 471 del 29/04/2022 al núm. 576 del 26/05/2022.
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Expedient  JGL/2022/13. Núm. 13/2022. Acta sessió ordinària del dia 02/06/2022.

1.- Aprovació de les ates de les sessions anteriors: -Ordinària celebrada el dia 26 de maig de 2022.
2.- Expedient 1246/2022. Aprovació de preus públics per la prestació de serveis a les colònies de l’Escola 
Bressol.
3.- Expedient 851/2022. Aprovació de preus públics per la prestació de serveis a l’Escola d’Estiu de l’Escola 
bressol.
4.- comunicació de decrets de l’alcaldia: del núm. 577 del 27/05/2022 al núm. 604 del 02/06/2022.

Expedient  JGL/2022/14. Núm. 14/2022. Acta sessió ordinària del dia 30/06/2022.

1.- Aprovació de les ates de les sessions anteriors: -Ordinària celebrada el dia 02 de juny de 2022.
2.- Expedient 38/2022. Atorgament subvencions esportives 2022
3.- Expedient 70/2022. Aprovació justificació subvenció directa o nominativa. Futbol Club Alcarràs 2022. 
4.-  Expedient  1004/2020,  666/2022,  668/2022,  669/2022,  670/2022,  671/2022,  672/2022,  673/2022. 
Aprovació d’informe d’observacions genèriques als  procediments  iniciats  per  a  la  implantació  de plantes 
solars fotovoltaiques.
5.- comunicació de decrets de l’alcaldia: del núm. 605 del 02/06/2022 al núm. 721 del 29/06/2022.

El Ple es dona per comunicat.

12.- Expedient 1604/2022. COMUNICACIÓ DE PRESA DE POSSESSIÓ DE TRESORER MUNICIPAL

Que com a conseqüència de l’acta de pressa de possessió celebrada el dia 1 de juliol  de 2022, el SR. 
ALBERT SERÉS MOLINERO, amb el DNI 71.198.873-Q, funcionari d'Administració local amb habilitació de 
caràcter  nacional,  ocupa  el  lloc  de  treball  de  TRESORER  DE  L’AJUNTAMENT  D’ALCARRÀS,  segons 
resolució de 23 de juny de 2022, de la Direcció General de Funció pública de la Secretaria de Estado de  
Función Pública del Ministerio de Hacienda y Función Pública, en forma d’acumulació i per substitució de la 
baixa per incapacitat temporal de la titular del lloc. Comunicant que ha renunciat al càrrec amb efectes del dia 
15 de juliol de 2022, cessant el dia d’avui 14/07/2022.

El Ple es dona per comunicat.

C) PART DE PRECS I PREGUNTES.

13.- PRECS I PREGUNTES DELS GRUPS MUNICIPALS.  
 
Es dona compte dels precs i preguntes, així com les respostes que, en extracte, s’han formulat.

Primer.- Precs i preguntes del regidor del grup del PSC Sra. Gemma Escar.

1ª Pregunta. Cóm a quedat la borsa d’interins per la policia local?, està previst agafar més gent?.

L’Alcalde respon que han aprovat uns 6 aspirants que han quedat en borsa, es cobrirà el lloc de l’agent que 
ha de marxar el dia 18 de juliol, depenent com es puguin cobrir els torns de 24 h. tot l’any prendran possessió  
una o dos de les tres places vacants.

Segon.- Precs i preguntes del regidor del grup de S.A. Sr. Manel Ezquerra.
 
1ª Pregunta. En relació amb l’anterior pregunta, voldria saber perquè s’han fet més contractes per la brigada, 
no se les havia informat,  però sabien que es feien borses de treball  d’administratius, de policia, però no 
sabien que s’havia d’incrementar la brigada, poden explicar perquè?.
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L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que s’han fet borses de treball de brigada, de policies i d’administratius, cosa 
que abans no s’havien fet maig. A la brigada s’han tingut que cobrir baixes, jubilacions.

Tercer.- Precs i preguntes de la regidora del grup d’ERC. Sra. Laia Sisó.

1ª Pregunta.-  En relació  a les 9 persones contractades subvencionades pel  SOC, quines tasques tenen 
encomanades?.

L’Alcalde Sr.  Jordi  Janés respon que entre 4  i  5  persones fan pedagogia del  servei  “porta a porta,  va 
oscil·lant la distribució segons les necessitats a Ca l’Hereu, Casino.  Afegeix la regidora delegada Sra. Ester 
Ibars que reforcen als tècnics de serveis socials, per l’increment de demandes que hi ha, tant al Casino com a 
Ca  l’Hereu,  una  persona  està  als  Serveis  Tècnics  escanejant  projectes  i  es  recolza  també  a  Cultura  i 
Patrimoni per l’increment serveis durant l’estiu. Poc més o menys com cada any.

2ª Pregunta.- Quin ha estat el cost total del festival “Respira”, previst inicialment en 15.000 €.?

El  regidor  delegat  Sr.  Gerard  Companys  respon que estan  rebent  factures  i  quan el  tinguin  tot  liquidat 
informarà del cost total al grups municipals, preveu que l’increment dels costos de materials i serveis generals 
afecti al cost total.

Quart.- Precs i preguntes del regidor del grup d’ERC. Sr. Santi Ribes.

1ª Pregunta.- A la web s’anuncia que s’està demanat als veïns que aportin fotos antigues, que penseu fer?.

El  regidor delegat Sr.  Gerard Companys respon que un veí esta acabant  un llibre fotogràfic  de la Vila  i 
demana  la  col.laboració  ciutadana  per  complementar-lo,  també  es  vol  la  col.laboració  per  fer  un  algun 
d’imatges de municipis.

2ª Pregunta.- Pel regidor de camins, com estan les execucions dels camins?.

El regidor delegat Sr. Agustí Camarasa respon que queden uns 10 dies per acabar el soteig, segurament es 
podria fer millor, però faran els quilòmetres que podran com cada any. Avui s’ha obert el sobre per fer el camí 
del Cap de la Vall en calent en uns 15 dies començaran amb un cost de 195.000 €, esperem a veure si la 
interventora acaba la incorporació de crèdits per autoritzar el crèdit pressupostari.

Cinque.- Precs i preguntes de la regidora del grup d’ERC. Sra. Marta Morreres.

1ª Pregunta.- Hi ha alguna previsió d’obertura del SAT?.

La regidora delegada Sra. Ester Ibars diu que no hi ha canvi de criteri, s’ha fet canvi del contracte de garantia 
juvenil per personal del SOC, recorda que no la persona que estava abans no volia mitja jornada.

2ª Pregunta.- Vist el decret de l’Alcaldia de contractació de recepcionista dels Serveis socials de Can Hereu, 
vist el canvi de criteri demana poder recuperar a la persona que estava contractada abans al seu lloc de 
treball.

Respecte al SAT la Sra. Ibars recorda que esperem que el Consell Comarcal encara no te res de clar, quan 
tiguem la informació ens reunirem i ho farem , serà un servei comarcal. 

3 er. Prec.- Després de la pandèmia, on no es van celebrar penyes, esperava que després de dos anys 
esperaven tenir tota la informació a la primera reunió que es feia amb els penyistes.

El regidor delegat Sr. Gerard Companys, sorprèn que algunes coses canviin d’un dia per l’altre, ja ho saben 
perquè han estat al govern en aquestes àrees. Es va fer una primera reunió per informar que quan tinguessin 
totes les propostes preparades es tornarien a reunir per informar. Es va donar un mes per rebre propostes, si 
no arriben es poden produir alguns canvis no desitjats. 

Sisè.- Precs i preguntes del regidor del grup d’ERC. Sr. Jordi Castany.

1 r. Prec.- A nivell informatiu vol fer constar les dades oficials de població que apareixen en l’acta de la Junta 
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de Govern del dia 28/04/2022, de 9.621 habitants.
2 n. Prec.- Informar que ha vist que amb l’aprovació de la liquidació del pressupost de 2021 i ha un Decret de 
modificació del pressupost utilitzant els romanents per algunes despeses que no tenien crèdit i que ara el  
tindran.

3 r. Prec.- Felicitar a l’Associació 50 i més per la celebració dels 10 anys +1, que no els van poder celebrar pel 
tema Covid.

4ª Pregunta.- Ha vist una subvenció de 50 mil euros d’una subvenció de la Diputació pel tema d’aigua, i que 
s’ha  demanat  una  subvenció  d’uns  18  mil  euros  a  l’ACA,  uns  6  mil  euros  al  Consell  Comarcal  per  a 
Deixalleria,  uns 14 mil per les micro deixalleries, i  a Vice-Presidència uns 58 mil euros en conceptes de 
promoció de la pel·lícula, i al Ministerio una subvenció al voltant de un milió d’euros per rehabilitar edificis 
municipals com el Centre Major.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon el següent:

-Respecte a la població,  a part de les oficials, al padró consten 10470 persones que són les dades que 
consten al CAP que precisa dimensional el servei.
-La subvenció de la Diputació de 50 mil euros per sanitat és l’habitual que es dona cada any.
-Van fer un pressupost de promoció de la pel·lícula d’uns 60 mil euros, les han aprovat un ajut dels 58 mil 
euros, que cobrirà el tema de RAC 1 per exemple i la resta del projecte de promoció de la pel·lícula, amb 
espais artístics i naturals, etc.
-La rehabilitació del Centre Major i dels Pisos dels Mestres s’ha demanat una subvenció Next Generation, per 
la millora energètica i l’accessibilitat, es va sol·licitar un projecte d’un cost de 1,150 milions, si s’atorga ja 
veurem com es pot assumir la resta. S’ha sol·licitat per la urgència en la presentació dels projectes.

El regidor Sr. Castany replica que anem tard en fer les coses, el pressupost es presenta al maig, la liquidació 
al juliol, quan el termini és al març, Ho diu perquè ha sortit publicada per urgència l’aprovació del projecte de 
les escoles de Baix, pels motius legalment establerts, per tal d’acabar el 100% a finals del 2022 ampliable fins 
al final d’agost de 2023. Pero creu que si es fa per urgència ja anem tard. Sinò es compleix el termini, que 
passa amb al subvenció?.

L’Alcalde Sr. Janés respon que han perseguit la subvenció per la ampliació de les micros que no les volien 
donar tant Consell  Comarcal com l’Agència de residus,  properament rebrem una subvenció d’uns 80 mil 
euros de complement pel Cementiri de la Diputació pendent de l’any 2018 pel tema de la subvenció de les 
escoles bressol denegada i que es donaven per perduts. Respecte que si arribem tard amb els temes de 
pressupost i liquidació, els departaments van com van, caldria més gent, però son d’agafar la gent justa i 
necessària. Arribem on arribem. Al final s’ha presentat i prou bé que ens ha sortir. Respecte al Green Circular, 
anem tard, es que estem tirant de serveis tècnics propis nostres, al final haurem de contractar serveis externs 
perquè van col·lapsats, ens presentem a totes les subvencions i totes precisen projectes. Es una subvenció 
Generalitat i Diputació, esprem tenir acabat i pagat el 50% abans del 31 de desembre de 2022 per poder  
demanar pròrroga fins a l’agost de 2022.

El Sr. Castany reitera que fem tard i que també contractem serveis externs, com la que ha fet la liquidació de 
Fornells Assessors. 

5ª.- Pregunta.- Veu que la licitació de la Casa de Montagut, amb uns subvenció d’uns 102 mil euros, d’un cost 
total  de  292  mil,  ens  han  avançat  diners,  però  sembla  que  la  empresa  adjudicatària  no  presenta  la 
documentació, com està això, tira endavant el contracte?.

L’Alcalde respon que gracies als ajuts externs, com el Fornells Assessors, arribem a complir perquè tenim els 
serveis col·lapsats. Respecte a la Casa de Montagut ens veien que licitem, adjudiquem i la empresa al final 
renuncia. Per tant no podrem acabar les obres en els termenis donats i haurem de retornar les dos anualitats 
de subvenció avançades. Al mateix temps ens anuncies que s’han publicat novament les mateixes base de 
convocatòria i ens podrem tornar a presentar si renunciem a les actuals, per tal de poder tornar a intentar fer 
les obres.  Hem d’assumir el  temps de la Covid,  l’increment de preus dels materials i  tot  ha fet que ens 
haguem de replantejar el projecte, i al final, la empresa que renuncia.

El Sr. Castany demana que si no podem arribar a tot, perquè tenim els mitjans que tenim, caldrà sel.lecionar 
millor els projectes.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que, són uns motivats, es presenten a totes les subvencions, i pot ser si  
hauran d’externalitzar alguns serveis com els tècnics. Però tot ha estat més complicat amb els increment dels 
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preus, etc.

6ª.-  Pregunta.-  Respecte  la  subvenció  del  Club  de  Futbol  Alcarràs,  veu  que  es  motiva  extensament 
l’atorgament  per  l’informe desfavorable  de la  intervenció,  però  vistes les solucions  proposades,  com els 
patrocinis i contractes de publicitat, quina solució podem tenir per ser tot una mica més legal?.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés, com s’ha comentat en alguna comissió, mirarem de tirar endavant en solucions a la 
subvenció. La regidora delegada Sra. Ester Ibars amplia dient que l’informe d’intervenció cita les causes per 
les que informa desfavorablement perquè documentalment no està suficientment justificat, però hi ha un altre 
motivació  que  es  la  que  es  relaciona,  com  que  no  són  professionals,  que  es  poden  pagar  dietes  i  
desplaçaments, etc. donant lectura a la motivació per a l’atorgament de la subvenció. A part d’estudiar el tema 
del contracte de publicitat que comportaria incrementar el cost amb l’Iva o reduir la aportació al club.

Setè.- Precs i preguntes del regidor del grup d’ERC. Sr. Santi Pelegrí.

1 r. Prec.- Vol comentar alguns punts de la liquidació del pressupost de 2022 presentada avui, que diu que ha 
sortit prou be, però ja veurem perquè hi ha molt a dir:

-Com s’ha dit, arriba tard, s’havia d’haver presentada al mes de març, tard com va passar amb el pressupost i 
com ha passat al llarg de la legislatura, i com segurament passarà amb el proper que és any electoral i es  
prorrogarà.

-El pressupost es previsió i la liquidació execució, cal veure si s’han complert les previsions. El pressupost 
agosarat que anunciaven s’ha complert.

-Respecte als ingressos veu preocupant tenir pendent de cobrar uns 964 mil euros dels impostos directes, 
una gran part de l’impost de vehicles. El govern es responsable de vetllar per la recaptació dels impostos. La 
decisió populista pressa de reduir els impostos indirectes per la coalició SA i JxCat es veu com solament hem 
pogut recaptar uns 98 mil euros. 

-Per altra banda tothom ha pogut veure l’increment de la taxa d’escombraries ingressant més de 46 mil euros 
de lo previst. S’ha comentat que hi ha serveis de dubtosa sostenibilitat financera, com l’escola bressol, però 
veiem que ha tingut un excés d’ingressos d’uns 44 mil, entre d’altres serveis. Les piscines també han tingut  
uns 5 mil euros més recaptats, relacionant d’altres serveis similars que han vist sobrepassada la previsió 
d’ingressos. Un ingrés desconegut que no saben de que és per import de 10.552 € que voldrien que s’aclarís.

-Respecte a les despeses, per polítiques de despesa, per no d’entrar al detall de les partides, observa que en 
polítiques de seguretat ciutadana s’ha deixat d’invertir uns 75 mil €, no reposant càmeres o personal. En 
polítiques d’habitatge no s’han invertit uns 17 mil euros, al 2021 encara no estava en marxa la plataforma 
150. En benestar comunitari, la distribució de la millora d’aigua potable, 211 mil euros sense invertir. NO han 
executat ni la meitat, això si s’ha excedit en jardineria i en ficar flors pels carrers, gastant quasi 55 mil euros 
més dels pressupostats. En polítiques socials i  serveis socials han deixat  d’invertir  més de 40 mil euros, 
disgregant les partides de polítiques que no han rebut la inversió prevista inicialment,  Consell  Comarcal, 
Centre Obert i altres serveis. En foment de l’ocupació més de 170 mil euros sense fer, es troba els plans del  
SOC. En polítiques d’educació més de 15 mil euros sense invertir. En polítiques de cultura 237 mil euros 
sense invertir, on està la renovació de l’aire condicionat del Casino, a part de d’altres actuacions previstes no 
executades totalment, com l’agenda cultural, activitats culturals. En l’Àrea de la Dona tampoc s’ha gastat. En 
Biblioteca 8 mil euros sense fer en activitats, en promoció cultural i joventut 15 mil sense inventir. 12 mil sense 
invertir en promoció de l’esport, com subvencions no atorgades. En agricultura no s’inverteix en conveni IRTA 
i subvenció del CEAP. En industria i Comerç, no s’inverteixen 5000 € en foment, no es paga més que la 
meitat de la subvenció de l’ACSA, i es deixa d’invertir la previsió de promoció industrial. Però en despeses 
protocol·làries fer venir amics i conseller es gasten més de 5 mil dels pressupostats.

Vist això no sé si opinen que encara ha sortit prou be, però es demostra que les intencions del govern no es 
van acabant executant, tret de les despeses de floretes i de protocol del govern.

La  regidora  delegada  Sra.  Ester  Ibars  es  recorda  que  en  despeses  protocol·làries  entre  les  hi  ha,  per 
desgracia,  moltes esqueles i  molts rams de flors,  les despeses de nadal com els lots que es donen als 
treballadors, no solament són despeses polítiques que, en general la despesa total va ser menor del que ha 
dit el Sr. Pelegrí. Però el detall es pot justificar perfectament les agrada ficar flors doncs si tenien el poble molt 
malament. L’explicarà detalladament que si han deixat d’invertir en inversions 1,7 milions, i en els capítols de 
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despeses generals 1,3 milions, per tant segons com gastem molt o segons com gastem poc, un altra cosa es 
que no els agrada a on destinen els diners, és lícit. Solament han dit en el que no s’ha invertit, no s’ha dit el  
que s’ha fet, si no hem gastat mes es perquè no hem pogut perquè no s’ha arribat, però aquestes previsions 
s’han mantingut  per  traslladar-les al  pressupost  actual,  com la  canonada d’aigua o l’aire condicional  del 
Casino. Vetllem perquè es cobrin tots els impostos o no, perquè han dit que hem cobrat més del previst en les 
taxes de l’escola bressol o les escombraries, però es cert que algunes es cobren més i en altres menys.

L’Alcalde en referencia a la liquidació del 2021, caldrà destacar alguns punts:

-Van començar l’any 2021 amb el tema de la pandèmia, havia menys assistència a alguns serveis com a 
l’escola bressol, etc. havia resaca del Covid del 2020, que al 2021 s’han vist incrementades, piscines, etc. No 
ha destacat un tema és el  tema de les sancions que s’han incrementat, com un govern que vetllem pel 
compliment de la normativa, porta a porta, gossos, etc. La taxa d’escombraries, dependent de la fórmula de 
previsió, que es fa sobre la mitja anterior. El capítol de personal, tenim 7 persones més del SOC i algun altre 
més, tot i tenir pressupostat 4,223.139€, només s’ha disposat de 3,678.099€, 13% d’estalvi suposant un total 
de 545.040€. però no se’ns ha disparat la despesa de personal hem deixat de gastar un 13%. Estem al 
corrent amb el Consell Comarcal, etc. estem al dia amb les factures. El mateix passa El capítol 2 que es el  
despeses generals tot i tenir una partida de 4.176.271€ nomes s’ha disposat de 3.673.540€ amb un estalvi  
d’un 13% suposant un total de 502.730€. Les despeses ascendeixen de l’any 2020 8.174.407€ a l’any 2021 
de 8.669.254€. També cal remarcar que degut a majors ingressos i disminució del deute viu el ratio de deute 
el baixem 5 punts del 45,58% fins al 40,48%. El capítol 6 d’inversions no és va poder executar tot degut a que 
la aprovació de l’any 2021 es va aprovar al mes de juliol, tota inversió requereix d’una tramitació burocràtica 
que ha portat a que s’executin el 2022, el 2021 és va executar per un import d’ 1.058.000€ , quedant per  
executar 1,793.571€ . Com engany, si no es pot executar tot el farà el proper pressupost. 

-El deute viu l’hem baixat de 4.347.859 a aquest 2021 4.016.674€ aquí hi ha l’amortització de crèdits des de 
l’any 2019 hem baixat el deute amb més de 538.283€.

-Respecte als ingressos no li sap greu poder baixar impostos com van fer amb SA amb l’ICIO, creu que ajuda 
a les empreses a que vingui. Hi ha majors ingressos en alguns serveis com l’escola bressol i les piscines, 
perquè la gent va poder començar a anar als llocs després del Covid. El capítol 3 taxes, preus públics i  
sancions, es pot observar que hi ha majors ingressos  de 46.323€ amb la taxa d’escombraries, això és deu 
amb la base de càlcul que fan servir des de intervenció agafant els tres últims anys. Taxes com els ingressos 
de l’escola bressol i les piscines tenen majors ingressos, ja que s’havien contemplat baixos ingressos degut al 
no saber quan acabaria la pandèmia. En el capítol  de multes i  sancions amb un increment de 44.584€, 
sancions provinents de recollida porta a porta, ordenança de civisme, gossos perillosos, multes de circulació. 
En quan les subvencions li  recorda que un cop li  van retraure que era el  govern més subvencionat  de 
l’ajuntament  d’Alcarràs,  en  el  capítol  4  ingressos  d’altres  administracions  transferències  corrents,  i  hem 
aconseguit un total de 532.000€ més de subvencions que el 2020, com es van comprometre amb lo de la 
pel.licula i la promoció de RAC 1. Tenim un augment d’ingressos participació del estat amb 198.291€. 

Es la nostra responsabilitat, però mai gestaran el 100% ni el 120% de més del pressupost, intuïm que tindrem 
unes  depeses,  però  s’hauran  d’executar  segons  la  tresoreria,  fem reunions  amb tresoreria,  secretaria  i 
intervenció periòdicament per controlar més, es la nostra filosofia, sobre tot el romanent de tresoreria és un 
60% més gran que el de l’any passat.

El  regidor  delegat  Sr.  Gerard  Companys  recorda  respecte,  del  que  pressupostes  i  executes,  que  l’aire 
condicionat del Casino estava pressupostat el 2019 quan hi era el Sr. Pelegrí, s’executarà quasi als 4 anys,  
vol dir que abans Esquerra tampoc executava sempre el que pressupostava.

El Sr. Pelegrí replica que creu que creu que s’hauria pogut executar més, que no es gasta en polítiques 
socials sinó que és una inversió,  que si  s’hagués mantingut  l’ICIO es podria haver destinat  els diners a 
polítiques socials i culturals. Les subvencions recorda que les dona la Diputació o la Generalitat. Pel que fa a  
la recaptació s’ha de vetllar perquè es recapti més eficientment i finalment diu que és normal que surti un bon 
resultat de romanent de tresoreria si no es gasta o no es fa res. La regidora Sr. Ester Ibars li respon que tenim 
moltes despeses, hem terminat amb més tresoreria. L’Alcalde li recorda igualment que gastar en promoció del 
poble també és el que es va fer amb RAC 1, en ficar més flors per guarnir el poble, millor florit que no.  
Finalment la Sra. Ester vol remarcar que la evolució de l’estalvi brut, que resulta molt similar any rere any i  
engany s’ha incrementat.

No  havent  més  assumptes  que  tractar  l’Alcalde  aixeca  la  sessió  en  el  lloc,  data  i  hora  indicats  a 
l’encapçalament. 
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I perquè consti, als efectes establerts a l’art. 110 del R.O.F.R.J.E.L. aprovat per Real Decret 2568/1986,  lliuro 
aquest certificat amb el vistiplau del Sr. Alcalde.

 
Alcarràs, a la data indicada al marge.

CERTIFICAT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT.

 EL SECRETARI.                                          Vist i Plau. 
L'ALCALDE.
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